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Kronika m ěsta Chodova za rok 2002
Úvod

Rok 2002 byl rokem velkých domácích událostí. V historii České republiky 
zůstane zapsán jako rok katastrofických povodní, které od 12. srpna postihly 
značnou část České republiky. Pětisetletá voda protekla jižními, středními, 
západními i severními Čechami a napáchala mnohamiliardové škody (více 
než 70 mld). Zatímco na jihu Čech bořil domy, silnice a mosty především 
silný proud, který brzy opadal,  od Prahy na sever zaplavovala voda několi-
kakilometrové  pásy v okolí Vltavy, Labe a Ohře a v lagunách se držela 
několik týdnů. Sedmnáct lidí srpnové záplavy nepřežilo. Kvůli velké vodě 
muselo své domovy opustil téměř čtvrt milionu lidí. Padl také mýtus o bez-
pečnosti pražského metra, které mělo nápor velké vody vydržet. Voda ho ne-
milosrdně zaplavila, stejně jako čtrnáct chemických továren. Ani  čtyři 
měsíce po povodních se ještě mnoho lidí nemohlo vrátit do svých po-
vodněmi narušených domů. Karlovarský kraj byl naštěstí záplavami postižen 
jen minimálně.  
Ve dnech 14.-15.6. proběhly volby do Parlamentu ČR. Na základě jejich vý-
sledků jmenoval prezident Václav Havel novou koaliční vládu ČSSD, li-
dovců a Unie svobody v čele s premiérem Vladimírem Špidlou. Senátní  
volby  v prvních dvou dnech listopadu pak vyhrála ODS získáním třetiny 
křesel v Senátu. Vítězství se ODS dočkala i v komunálních volbách , které 
proběhly ve stejném listopadovém termínu. Ke konci listopadu Praha hostila 
za přísných bezpečnostních opatření největší setkání státníků ve své historii 
– konal se zde summit Severoatlantické aliance. Konec roku byl na české po-
litické scéně ve znamení úvah o budoucí hlavě státu, neboť volební období 
Václava Havla končí k 1.2.2003. 
Český statistický úřad zveřejnil 6.července 2002 konečný výsledek sčítání 
lidu, domů a bytů, které proběhlo v roce 2001 – k 1.březnu 2001 bylo v ČR 
10 230 060 obyvatel, 1 969 568 domů a 4 012 997 bytů. Od posledního sčí-
tání lidu před deseti lety ubylo v ČR 72 165 obyvatel! Průměrný věk obyva-
telstva se za stejné období zvýšil z 36,5 na 39 let.
V noci 22.9. ve 3,00 hodin proběhlo celostátní přečíslování 4 milionů pev-
ných telefonních stanic a 8 milionů mobilních telefonů. 
Na zimních olympijských hrách v americkém Salt Lake City byli jejich 
účastníci v obavách před teroristickými útoky ,více než kdy jindy v jejich hi-
storii, střeženi těžkooděnci, vojenskou technikou a přísnými bezpečnostními 
opatřeními. Strach z možného opakování teroristických útoků v září 2001 se 
naštěstí nepodepsal na   výkonech českých sportovců. Aleš Valenta jako 
první na světě předvedl trojné salto s pěti vruty a získal tak zlato pro ČR ( a 
v ČR byl také vyhlášen Sportovcem roku 2002). Kateřina Neumannová vy-
dřela bronz v běhu na 15 km volnou technikou a čtvrté místo v kombinaci 
(po prokázání dopingu ruských soupeřek se obě místa posunula o jednu pří-
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čku nahoru- ale až v roce 2003). Českým  hokejistům se nepodařilo zopako-
vat svůj triumf z Nagana před čtyřmi lety a ukončili své olympijské boje ve 
čtvrtfinále.
Ve světě se opět dařilo českým atletům- z halového Mistrovství Evropy ve 
Vídni přivezl zlato Roman Šebrle (sedmiboj) a stříbro Tomáš Dvořák (se-
dmiboj).
Úspěchu se v roce 2002 dočkal také český tenis, když  patnáctiletá Barbora 
Strýcová vyhrála  na Australian Open v juniorské dvouhře.
Ve dvanácti státech Evropské unie začalo 1.1.2002 platit euro jako společná 
měnová jednotka. Od 1.března pak v některých státech EU přestaly platit je-
jich původní měny a platí už jen euro. 
 Ve věku 101 let zemřela královna – matka, matka současné britské královny 
Alžběty II. Královna – matka, Alžběta I. byla velmi populární  a Britové ji  
milovali. 
Svět také v tomto roce ohrožovali teroristé. Za cíl si tentokrát vybrali indo-
néský ostrov Bali , kde v důsledku jejich činu zahynulo téměř dvě stě lidí, 
převážně turistů. Cílem dalšího útoku se stala koncertní síň v Moskvě, ve 
které teroristé návštěvníky využili jako rukojmí pro vyjednávání o ukončení 
operací v Čečensku a o život zde přišlo 117 rukojmích.
Příspěvkem ke zvýšení mezinárodní bezpečnosti bylo uzavření smlouvy o 
snížení stavu strategických jaderných zbraní , kterou podepsal americký pre-
zident George Bush a ruský prezident Vladimir Putin.
Amerika, ale s ní i většina světa, uctila 11.září  oběti teroristického útoku 
spáchaného v předchozím roce na USA. 

Přírodní podmínky
Klimatické podmínky   

 Začátek roku byl ve znamení silných mrazů, kdy rtuť teploměrů v Chodově 
klesala na -22ºC, na jiných místech v ČR až na -37ºC.  Ve druhé polovině 
ledna již kolísaly noční teploty pouze kolem 0ºC a denní teploty se ke konci 
měsíce vyšplhaly na 10ºC. Toto oteplení způsobilo rozlití potoka ve Staré 
Chodovské. Také  únor teplotně převyšoval dlouhodobý normál, březen a ná-
sledující duben byly teplotně průměrné. Květen zpočátku sliboval příjemné 
májové dny, ale jeho závěr byl chladný a deštivý. Již v červnu jsme se však 
od 17.do 25.  potili díky tropickým teplotám, které zde zavládly. Začátek  
prázdnin nás od veder na chvíli osvobodil , ale pár dní vystoupala rtuť te-
ploměru nad jinak běžných 20ºC. Většího tepla jsme si pak užili až ke konci 
prázdnin po chladnějším a suchém srpnu, v jehož závěru postihly Chodov 
dvě větší průtrže mračen. Ty  naštěstí nezpůsobily takové škody jako na vě-
tšině území ČR. Září tohoto roku plnilo místní pravidlo babího léta jen vá-
havě,  spíše až ke konci měsíce , a pak vydrželo ještě na počátku října. To už 
ale noční teploty klesaly k bodu mrazu a po zbytek měsíce bylo chladno a de-
štivo. V závěru října řádila v ČR a také v Chodově vichřice, dosahující ry-
chlosti až 150 km/hod. 9.11.2002 zůstal ležet první mokrý sníh do druhého 
dne, po němž se mírně oteplilo a opět pršelo. Noc z 22.12. na 23.12. vytvo-
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řila na všem ledovou krustu, která způsobila nejen kalamitu v dopravě, ale 
také praskání stromů. Vánoce byly bílé a na Silvestra se ke sněhové při-
krývce přidal i mráz -8ºC.  

Změny času
Letní čas trval od  31.března do 27.října 2002.

Různé úkazy
 

Politický a veřejný život města

Složení  ZM,RM, komisí městské rady

  V Chodově se na politické scéně prezentovalo a do komunálních voleb posta-
vilo své kandidáty osm politických stran a hnutí: 
Hnutí nezávislých  za harmonický rozvoj obcí a  měst (HNHRM)
Unie svobody – Demokratická unie (US-DEU)
Křesťanská demokratická.unie-Československá strana lidová (KDU-ČSL)
Komunistická strana Čech a Moravy (KSČM)
Občanská demokratická strana (ODS)
Volba pro město (VPM)
Národní sjednocení (NS)
Česká strana sociálně demokratická (ČSSD)
Ve dnech 1. a 2. listopadu  2002 se konaly komunální volby , z nichž vzešlo 25 
členů  Zastupitelstva města Chodova (dále ZM):

Ing. Josef Hora – HNHRM           2301 hlasů
MVDr. Antonín Tuček – HNHRM 1770 hlasů
Miloš Volek – HNHRM 1727 hlasů
PharmDr. Helga Kovačková – HNHRM 1663 hlasů
Ing. Vlasta Kociánová – HNHRM 1625 hlasů
Ladislav Zapf – HNHRM 1538 hlasů
Stanislav Hampl – HNHRM 1340 hlasů
Jan Peřina – HNHRM 1476 hlasů
Zdeněk Süssenbeck – HNHRM 1319 hlasů
 Patrik Pizinger – HNHRM 1306 hlasů
Ing. Helmut Prautsch – HNHRM 1342 hlasů
Ing. Jan Dušek – KSČM   657 hlasů
Jiřina Mecelová – KSČM   649 hlasů
Rudolf Petrlík – KSČM   545 hlasů
Ladislav Hejl – KSČM   521 hlasů
Eva Bělohlávková – US-DEU  1066 hlasů 
Josef Kertész – US-DEU   878 hlasů
František Dvořák – US-DEU   771 hlasů
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Lubomír Suk – ODS              600 hlasů
Stanislav Pochman – ODS   580 hlasů

MUDr. Bohumila Fegová – VPM   754 hlasů
Ing. Jan Smolka – VPM    717 hlasů
Jan Sinkule – VPM   637 hlasů
Josef Sobotka – ČSSD   432 hlasů
Lubor Podroužek – ČSSD   339 hlasů

   
    Na ustavujícím zasedání zastupitelstva města dne 14.11.2002 usnesením č. 
6/2002 zvolilo zastupitelstvo města v souladu s ustanovením § 84 odst. 2, 
písm. p) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ,starostu města,Ing. Josefa Horu, a 
dva místostarosty, p. Josefa Kertésze a p. Stanislava Pochmana .
Zvoleni byli i další dva členové rady města (dále RM), pp.Miloš Volek a Sta-
nislav Hampl. 

   ZM usnesením č. 7/2002 uložilo starostovi  připravit návrh na doplnění 
členů RM Chodova na celkový počet sedm.

    Do konce roku 2002 rezignovali na své členství v zastupitelstvu města:
- za  volební stranu ČSSD: pan Lubor Podroužek, členem ZM se stal   pan   
   Josef  Pojar
-  za   volební  stranu  VPM:    Ing.  Jan Smolka a MUDr. Bohumila Fegová,     
    rezignovali i další náhradníci za tuto  volební stranu p. Josef Vachník a 
pan   
    Jan Smolka, členy ZM se stali paní Martina  Brožová a pan Jiří Tureček.
- za volební stranu KSČM: pan Ing. Jan Dušek, členem ZM se stal pan    
     Vítězslav Habada.

   Dne 12. 12. 2002 zvolilo ZM v souladu s ustanovením § 84 odst. 2, písm. 
p) zákona č. 128/2000 Sb. o obcích členy rady města: p. Ladislava Hejla a p. 
Rudolfa Petrlíka .

Složení Rady města Chodova k 31.12.2002:
Ing. Josef Hora
Josef Kertész
Stanislav Pochman
Miloš Volek
Stanislav Hampl
Ladislav Hejl
Rudolf Petrlík

Složení výborů Zastupitelstva města Chodova:
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Finanční výbor
Ivanka Karchová - tajemnice
Ladislav Zapf - předseda
Ing. Jan Dušek - člen
Ing. Alfons Skokan  - člen
Martin Zvěřina - člen
Jaroslava Putnarová - členka
Jan Sinkule - člen      

Kontrolní výbor
Ladislava Bujárková   - tajemnice
Ladislav Hejl   - předseda
Ing. Zdeněk Cvach   - člen
Jaroslav Kalfář    - člen
Ing. Vlasta Kociánová   - členka
Alena Moravcová     - členka
Luboš Orlich      - člen

Kulturní výbor 
Blanka Garajová     - tajemnice
Jiřina Mecelová              - předsedkyně
PhDr. Ilona Juhásová      - členka
Mario Hanáček      - člen
Naděžda Waldhauserová - členka
Jitka Červenková       - členka
Zdeněk Süssenbeck       - člen
Stanislav Hampl        - člen
Ladislav Vachrlon        - člen

Výbor  pro volný čas
Blanka Garajová - tajemnice
Miloš Volek             - předseda
Jiří Tureček - člen
Petr Karbulka           - člen
Martin Voleman - člen
Josef Pojar - člen
Petr Sýkora - člen
Mgr. Milan Kovářík - člen

Investiční výbor
Ing. Zdeněk Gaudek - tajemník
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Ing. Helmut Prautsch            - předseda
Josef Sobotka            - člen
Miroslav Petrásek - člen
František Dvořák - člen
Ing. Zdeněk Kratochvíl - člen
Jiří Červenka             - člen
Milan Hruška             - člen

Osadní výbor Stará Chodovská
Jana Noháčková - tajemnice 
Václav Sotona           - předseda 
František Sedlák - člen
Heinz Binias - člen

Složení  orgánů rady města:

Komise pro výchovu a vzdělávání
Blanka Schafferová - tajemnice
Marcela Davídková - členka
Mgr. Iva Šípová - členka
Mgr. Eva Andršová - členka
Martina Brožová - členka
Mgr. Štěpán Podešt - člen

Osadní komise Chranišov
Hana Smutná            - tajemnice
Václav Roulich                     - předseda
Eva Kotová - členka
Josef Drechsler             - člen

Participační komise
Eva Rohmová            - tajemnice
Milada Dvořáková  - členka
Miroslava Hamplová             - členka
Pavel Horun  - člen
Alexandra Horváthová  – členka
Milan Hruška             -  člen
Miroslav Kopecký             - člen
Luboš Marček             - člen
Jan Pavlovčín             - člen
Jan Pelech   - člen
Julius Slavíček            - člen
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Jaroslav Stehno  - člen
Hana Vaňková            - členka
Soňa Vasická  - členka

Jednání MZ a MR
RM se sešla ke dvaceti dvěma jednáním ve složení z předchozího volebního 
období a ke čtyřem již v novém složení. 
ZM zasedalo šestkrát v období do voleb a dvakrát po volbách do konce roku, 
z čehož jedno zasedání bylo ustavující.
RM se na svých jednáních zabývala obvyklými úkoly, mezi něž patřilo pro-
jednávání žádostí o pronájem objektů , pozemků či prostor v majetku města, 
žádostí o přednostní přidělení bytu , schválení ceny nájemného za nebytové 
prostory ( dvojnásobek ceny nájemného pro byty 1.kategorie- tj.   351,-Kč/ 
za m² a rok), schválení změn Organizačního řádu Městského úřadu v Cho-
dově , schválení Kontrolního řádu a  Řádu finanční kontroly MěÚ Chodov,   
projednávání žádostí o poskytnutí finančních příspěvků (na činnost organi-
zací pracujících s mládeží, na provoz Centra služeb a pomoci Sokolov, Azy-
lovému domu Sokolov,  na účast sportovců na soutěžích a další ), řešení stí-
žností na rušení nočního klidu.
Za zvláštní úkoly, které RM řešila, lze považovat jmenování členů partici-
pační komise, schválení pokračování výkonu funkce ředitelů školských pří-
spěvkových organizací, stanovení platu ředitelům školských příspěvkových 
organizací, schválení ukončení smluvního vztahu s Marservisem s.r.o., 
schválení nových pravidel pro poskytování příspěvků na činnost pro organi-
zace pracující s mládeží a pravidla pro vybírání poplatků v tělocvičnách po 
přechodu škol do právní subjektivity, zrušení příspěvku na stravování dů-
chodců města s účinností od 1.1.2003, schválení organizační změny 
v Městské knihovně v souvislosti se zřízením Infocentra a Síně historie 
města., schválení veřejné sbírky na pomoc povodněmi postižených městům a 
příspěvku na nákup technických a dezinfekčních prostředků pro Kralupy nad 
Vltavou.

ZM projednávalo prodeje pozemků a nemovitostí v majetku Města, projedná-
valo návrhy na úpravu obecně závazných vyhlášek či znění  nových OZV. 
Samostatnou kapitolou bylo  řešení smluvních vztahů s Marservisem, s.r.o. a 
s VOSSem. O těchto kauzách se zmiňuji v kapitole technická vybavenost 
města.  ZM dále schválilo zastupování zájmů města ve společnosti Sater-
Chodov s.r.o. starostou města , smlouvu o převodu obchodního podílu mezi 
Sater CS s.r.o. a Městem Chodov za cenu obchodního podílu ve výši 905 
660,-Kč a poskytnutí půjčky společnosti SATER Chodov v maximální výši 
3,6 mil. Kč. ZM schválilo poskytnutí bezúročných půjček na dobu 5 let se 
zřízením zástavního práva k příslušné nemovitosti vlastníkům nemovitostí 
na Staroměstské ulici s podmínkou realizace oprav fasád do 31.10.2002 a po-
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skytnutí příspěvku na technické zhodnocení investičního majetku těchto ne-
movitostí.
ZM schválilo zřízení příspěvkových organizací ze škol, školských a před-
školních zařízení zřizovaných městem Chodov v souvislosti se změnou zá-
kona č. 564/1990 Sb., která tuto právní formu nařizuje bez výjimky s účin-
ností od 1.1.2003. 
ZM schválilo akční plány projektu zapojování občanů do rozhodovacích pro-
cesů, dále schválilo Řád veřejného pohřebiště, darování sochy „Horníka“ So-
kolovské uhelné,a .s., divizi Jiří , prodej objektu ubytovny Lipnice včetně po-
zemku Sokolovské uhelné, a.s. za 1,-Kč.
Nově zvolené zastupitelstvo schválilo návrh smlouvy o spolupráci při zabe-
zpečení požární ochrany v obcích Jenišov a Božičany .

Struktura a činnost městského úřadu
Ve vedení města došlo ke změně v důsledku podzimních komunálních voleb, 
kdy se vedení města rozšířilo o post druhého místostarosty. Tím se stal pan 
Stanislav Pochman, který  do  funkce nastoupil  1.12.2002. 
Město Chodov ještě i v tomto roce lobovalo za zařazení města mezi obce tzv. 
III.stupně, které převezmou pravomoci okresních úřadů po ukončení jejich 
činnosti k 31.12.2002. Bohužel, ani do konečné verze zákona o obcích s roz-
šířenou působností, nebyl Chodov zařazen . Tato skutečnost má za následek    
zrušení   agendy  živnostenského  úřadu  v    Chodově k 1.1.2003. Z tohoto 
důvodu byl ukončen pracovní poměr s vedoucím odboru živnostenského 
úřadu, p. Bohuslavem Válou, který přechází na pracoviště do Sokolova. Na 
dalších vedoucích místech nedošlo k žádným změnám.
K 31.12.2002 Město Chodov zaměstnávalo 78 zaměstnanců, z toho 19 strá-
žníků Městské policie . 
  
    Začátkem roku byly společností Agora Central Europe vyhodnoceny vý-
sledky telefonické ankety a dotazníkového šetření, které v Chodově probí-
haly koncem předchozího roku , pod názvem „Občan a radnice: konflikt 
nebo partnerství?“.Tento průzkum názorů občanů města byl první fází pro-
jektu zapojení občanů do rozhodovacích procesů. Dalším krokem pak byla 
diskuse u kulatého stolu ve společenském sálu KASS, jejímž výsledkem 
bylo vytvoření pracovních skupin . Ty se v průběhu roku přetvořily v partici-
pační komisi, která se nadále pravidelně schází s vedením města a podněcuje 
k řešení problematických otázek v životě města. Jedním z konkrétních vý-
sledků její činnosti je změna OZV o poplatcích ze psů , kde byl zohledněn 
názor občanů, že za psy u rodinných domů by  měli majitelé platit méně než 
za psy v panelových domech.. Jednoznačný byl i názor dotázaných na při-
zvání občanů při plánování zásadních změn – 84% s odpovědí „ano“.
 Město Chodov se v průběhu roku prezentovalo na několika výstavách, 
z nichž nejvýznamnější byla Regiontour 2002 v Brně, zaměřená na nabídku 
turistických zajímavostí regionů. Zde se Chodov , zastoupený Mgr. Ivanou 
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Sarkányovou , velice úspěšně prezentoval na stánku Sokolovska, kde byly ve 
čtyřech dnech návštěvníkům rozdány balíky propagačních materiálů.
Vedení města se spolu se zástupci dalších měst Sokolovska a Obce archi-
tektů zúčastnili v Německu sympozia se zaměřením na  obnovu, využití a bu-
doucnost industriálních areálů a  budov, které již neplní svoji původní 
funkci.
Od května začal Městský úřad Chodov poskytovat zájemcům aktuální infor-
mace o dění ve městě i na radnici (termíny jednání zastupitelstva města, ter-
míny veřejných diskusí, hlášení poruch nebo odstávek v dodávce energií, in-
formace z oblasti kultury, sportu apod.) prostřednictvím zasílání SMS zpráv 
na mobilní telefony nebo mailem na e-mailové adresy zájemců o tuto službu. 
Ke konci roku byly SMS zprávy poskytovány cca 130 zájemcům a mail byl 
odesílán na cca 70 adres.
 

Finance a rozpočet města
 

 Město Chodov hospodařilo v roce 2002 dle rozpočtu schváleného zastupitel-
stvem města dne 22. ledna 2002. Příjmy i  výdaje schváleného rozpočtu byly 
v celkové výši 192 267,50  tis.Kč. V souladu s usnesením Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR  č.1973 ze dne 18.12.2001  byla do schváleného 
rozpočtu Města Chodova zahrnuta státní dotace ve výši  33 376  tis.Kč,  
z toho  na   sociální  dávky – 26 945  tis. Kč, na školství –  2 175,7 tis.Kč, na 
výkon státní správy - 4 225,3 tis. Kč  V průběhu roku 2002 došlo rozpočto-
vými změnami k navýšení rozpočtu Města na částku 252 173,89 tis. Kč. Cel-
kové příjmy k 31.12.2002 dosáhly výše  274 191 tis.Kč, výdaje za stejné ob-
dobí byly ve výši 252 252 tis. Kč. Podíl dluhové služby (splátky půjček a 
úroků) na příjmech obce byl v tomto roce 3,22 % , což představovalo dluh na 
jednoho obyvatele ve výši 3 270 Kč.  Největší investiční akcí v roce 2002 
byla rekonstrukce historického jádra města, přístavba městské knihovny a 
vybudování víceúčelového hřiště u II. ZŠ.   Na vybudování nových parkova-
cích míst město vynaložilo  8 808 tis. Kč.  Finančně nejvíce náročnou 
údržbou byla oprava městské sportovní haly , která zahrnovala kompletní  
výměnu oken. Na opravu chodníků a místních komunikací bylo vynaloženo 
celkem 7 893 tis.Kč.   

Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2002:

                                                     upravený                        skutečné 
název kapitoly                              rozpočet                          čerpání
                                                      v tis. Kč                           v tis. Kč
--------------------------------------------------------------------------------------------- 
- životní prostředí                             11  688,65                      11 577,97
- doprava                                          15  973,00                       15 716,00
- školství a kultura                           36  554,07                       36 505,37
- vnitřní správa                                 37  641,15                       36 362,83
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- sociální věci a zdravotnictví          37  473,00                       37 515,10
- správa majetku města                     91  015,82                       90 515,99
- rozvoj města                                      1 376,02                         1 233,49
- všeobecná pokladní. správa             20  452,18                      22 825,07
z toho investiční dotace                      74  156,06                      73 543,50
z toho finanční investice                                                              7 032,22

   
 Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 2002 přebytkem  hospodaření 
ve výši 21 938 tis. Kč.

 
Vyhlášky města

V roce 2002 byla Zastupitelstvem města schválena nová obecně závazná vy-
hláška č.11/02 o závazných částech územního plánu sídelního útvaru města 
Chodova a nařízení   č.20/02 o maximálních cenách za nucené odtahy silnič-
ních vozidel a vraků a za střežení těchto vozidel na určených parkovištích.
Dále byly schváleny úpravy některých vyhlášek: č.12/02 , kterou se mění vy-
hláška města Chodova č.12/1999, o místních poplatcích ze psů a č.19/02, 
kterou se mění vyhláška č. 19/01, o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů a způsobu jeho výběru.

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
V roce 2002 Město prodalo  pozemky za 1 662 275,30 Kč a nakoupilo po-
zemky za 675 792,- Kč. Byla prodána budova zrušené mateřské školy v ulici 
U Porcelánky v hodnotě 3 702 891,-Kč panu Červenkovi a budova bývalé 
školní jídelny na Karlovarské ulici čp. 37 v hodnotě 1 177 208,-Kč panu 
Karlu Malému .
Město prodalo v průběhu roku 93 bytů a s nimi také 1 nebytový prostor.

Politické strany a hnutí ve městě

  V Chodově se na politické scéně prezentuje a do komunálních voleb posta-
vilo své kandidáty osm politických stran a hnutí: 
Hnutí nezávislých  za harmonický rozvoj obcí a  měst (HNHRM)
Unie svobody – Demokratická unie (US-DEU)
Křesťanská demokratická.unie-Československá strana lidová (KDU-ČSL)
Komunistická strana Čech a Moravy (KSČM)
Občanská demokratická strana (ODS)
Volba pro město (VPM)
Národní sjednocení (NS)
Česká strana sociálně demokratická (ČSSD)
 Úspěchem pro Město Chodov je skutečnost, že v červnových volbách do Pa-
rlamentu uspěl pan Lubomír Suk (ODS) a stal se poslancem Parlamentu Če-
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ské republiky za Karlovarský kraj a členem Výboru pro veřejnou správu, re-
gionální rozvoj a životní prostředí.

 

Církve ve městě
 

Římsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církev
Farní rok byl zahájen Tříkrálovou sbírkou. Hlavními tématy v průběhu far-
ního roku pak byly křesťanské svátky – Velikonoce a  Vánoce a pouť sv. Va-
vřince, ke které byla sloužena česko-německá poutní Mše svatá a byl upořá-
dán koncert mužského kvarteta Q Vox v kostele sv. Vavřince.
V průběhu celého roku se P. Darjuš Gebala snažil prostřednictvím plzeňské 
diecéze zajistit opravu střechy a omítek kostela. Bohužel, v tomto roce se mu 
to ještě nepodařilo dosáhnout.
 

 Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické
V roce 2002 uspořádala evangelická církev Dny křesťanské kultury s při-
spěním z grantového systému Města Chodova.

Zájmové organizace a jejich činnost
Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – 

 Prostory nové budovy AMK U Koupaliště 1076 opustil k 1.1.2002 Letecký 
a modelářský klub. V uvolněných prostorách v průběhu roku 2002 zřídil 
AMK novou klubovnu  a zrušil starou klubovnu v prostorách budovy Hu-
sova 101. 
V průběhu roku 2002 uspořádal AMK pro své členy seriál soutěží "Jízda 
zručnosti". 
V prostorách AMK je v současné době umístěna autoškola, provozovna 
oprav vozidel p. Šimka a prodejna počítačové techniky p. Larese. 

 Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR
 Chodovské středisko Junáku- Jestřáb mělo v roce 2002 dost bohatou čin-
nost. Kromě pravidelných týdenních schůzek oddílů pořádalo akce jak pro 
členy Junáka, tak pro občany  města Chodova.  V lednu chodovští Junáci 
uspořádali 4denní setkání pro rovers + rangers (15 –18 let) okresu, v březnu 
připravili pro světlušky a vlčata okresu (7-11 let) „Chodovskou notičku“. Již 
tradičními se staly akce Vítání jara, Den otevřených kluboven, Kuličkiáda, 
Slet čarodějnic, Květinový den, Stezka odvahy, Olympiáda naruby, Letní tá-
bor, Nábor nováčků, Zahájení skautského roku, Lampiónový průvod, Před-
vánoční besídka, Betlémské světýlko, Vánoční zpívání.

Český svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírody
Členská základna ČSOP se trochu rozrostla a tak čítala ke konci roku 31 
členů ČSOP  a 57 členů MOP (mladých ochránců přírody). V roce 2002 po-
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kračovala pravidelná činnost  čtyř oddílů MOP – Mývalů, Ještěrek, Veverek 
a Orlů, zatímco Bobříci činnost ukončili .
Ochrana přírody a životního prostředí, pravidelná klubová a víkendová čin-
nost s dětmi a mládeží a enviromentální výchova byla i nadále hlavní náplní 
práce organizace. Ta plnila i funkci Regionálního centra ČSOP pro Karlovar-
ský kraj, jehož vedoucím byl předseda Jan Svoboda , a Ekocentra Chodová-
ček , jehož vedoucí je Eva Svobodová. S veřejností komunikoval  pan Petr 
Sýkora.
ČSOP uspořádal opět ekosoutěže zaměřené na odpadové hospodářství – sběr 
vybitých baterií, plastových kelímků, víček od PET lahví (ve spolupráci s Ju-
náky) a dále sběr kaštanů, žaludů a bukvic.
Minibotanickou zahradu, provozovanou od dubna do října, rozšířenou o mi-
nigeologický park, navštívilo více než 500 dětí ze ZŠ a MŠ se svými peda-
gogy.
V Městské galerii byla uspořádána 14 denní prezentační výstava pod názvem 
„Dnes my pro přírodu, zítra příroda pro nás“. 
Chodovská ZO ČSOP byla pořadatelem městského a krajského kola příro-
dovědné soutěže Zelená stezka Zlatý list. Domácím Ještěrkám se podařilo 
vybojovat postup do celorepublikového kola, kde se pak umístily na 12.mí-
stě.
 Pokračovaly práce na víkendové základně ve Hřebenech, kam byla přive-
dena užitková voda do budovy z nedaleké studny, vyklizena půda a částečně 
sklepní prostory. Nadále se táhla jednání s Českými drahami o odkoupení či 
darování tohoto objektu z 2.poloviny 18.stol. 
ČSOP se zapojil do celostátně vyhlašovaných ochranářských aktivit (Den 
Země, Ukliďme svět, Zachraňme studánky), do aktivit ornitologické společ-
nosti (Sčítání kání,  Vítání ptačího zpěvu). Ochránci přírody se zapojili i do 
údržby a vyvěšování ptačích budek a zimního dokrmování lesní zvěře. 
Za úplatu provedl ČSOP dendrologický průzkum pro Sokolovskou uhelnou, 
a.s., mapování a likvidaci bolševníku a údržbu travnaté plochy u polikliniky 
pro Město Chodov. Bezplatně, v rámci akce Adoptuj park, pečovali ochránci 
o park v Lesní ulici. Koncem roku navázala chodovská ZO ČSOP kontakt 
s německým spolkem Kinderspielvogtland v Grünbachu a podepsala s ním 
smlouvu o vzájemné spolupráci ve volnočasových aktivitách dětí a mládeže.

Sbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů Chodov
V roce 2002 bylo zrušeno členství dvěma dospělým členům a přijato bylo 7 
nových členů.Ke konci roku měl SDH Chodov 67 členů, z toho 47 do-
spělých ca 20 mladých hasičů.
Po desetileté odmlce se díky úsilí celého kolektivu podařilo zorganizovat 
„Hasičský ples“, který se uskutečnil 15.2.2002 a tím byla obnovena tradice 
úspěšných hasičských plesů v Chodově. Další velice vydařenou akcí bylo 
stavění máje a pálení čarodějnic. V květnu se někteří členové sboru zúčast-
nili „Dne IZS“ v Sokolově, na kterém předvedli vyprošťování osob z havaro-
vaného vozidla. V letních měsících se uskutečnilo několik akcí, např. Den 
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otevřených dveří ve spolupráci se sokolovským sborem a s Městskou policií 
Chodov. Poslední čtvrtina roku se nesla v duchu příprav hasičského plesu 
2003, pohárových a mistrovských soutěží a práce na požární zbrojnici. 
Kolektiv mladých hasičů se v roce 2002 scházel 1x týdně a v období před 
soutěžemi 2-3x týdně.  V průběhu roku se kolektiv zúčastnil několika sou-
těží, jako např. halové oblastní soutěže v Toužimi a pohárové soutěže v Ka-
menném Újezdu.  Největší význam byl kladen na celostátní hru „Plamen“, 
kde po vítězství v okresním kole družstvo postoupilo do krajského kola. 
Také zde získal kolektiv 1.místo a po 20-ti letech se chodovští hasiči zúčast-
nili republikového kola. V něm se mladým hasičům podařilo umístit na 
12.místě.
Družstvo dorostu čítalo na počátku roku 9 členů, v průběhu roku odešlo 
z kádru 5 členů, kteří vesměs přesáhli věkovou hranici pro dorost, a z druž-
stva žáků pak přišli 3 členové, kteří dosáhli věkové hranice pro dorost.
V průběhu celého roku se družstvo připravovalo na závody, ať už to bylo 
pravidelnou účastí na trénincích v tělocvičně, ve sportovním areálu JZD 
Mezirolí, ve školním areálu Dalovice nebo na hasičské zbrojnici v Chodově. 
Družstvo dorostu se v roce 2002 zúčastnilo celkem 14 závodů ( z toho 10 
jako dorostenci a 4 jako základ družstva mužů), při nichž se dařilo jednotliv-
cům na krajském kole dorostu v Plzni a na závodech s mezinárodní účastí 
v Ostravě. Podařilo se zlepšit osobní rekordy všech jednotlivců řádově o vte-
řiny a také rekord sboru v požárním útoku a tím docílit stabilních výkonů ve 
všech disciplínách požárního sportu.
Za neúspěch družstva dle slov vedoucího kolektivu patří 2.místo na krajské 
soutěži dorostu (a tím nepostup na MČR).
 Družstvo žen mělo v roce 2002  8 členů.   Oproti loňskému roku počet klesl 
o dvě členky, které sbor opustily, jedna členka byla nové přijata. 
Tréninky probíhaly 3x týdně  ve spolupráci s družstvem dorostu a mužů.  
V dubnu , vzhledem k mateřské dovolené Ing. Aleny Oravové, převzal úlohu 
trenéra tohoto družstva František Lehečka. Ten novou roli zvládl perfektně, 
s ženami měl svatou trpělivost, tréninkům věnoval mnoho času a to vše se 
zúročilo obrovským úspěchem nejen družstva, ale i celého sboru, když ženy 
postoupily na MČR. Ženy se zúčastnily i dalších závodů, např. Halové mis-
trovství v Jablonci nad Nisou (v jednotlivcích  Martina Svobodová 83.místo 
, Romana Lauberová 91.,ve štafetě 18. místo),Mezirolí (3.místo),Žlutice 
(4.místo),Nová Role (diskvalifikace), Nejdek ( 1. místo), Bolevec ( 3. místo) 
, z nichž za největší úspěch lze považovat 12.místo na MČR.
 

KhamoroKhamoroKhamoroKhamoro
Středisko Khamoro, jako jedno ze středisek provozovaných občanským sdru-
žením Společenství (Jan 10) ,funguje jako romské integrační centrum a 
kromě hlavní volnočasové  činnosti a centra hygieny provozuje také rom-
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skou poradnu a věnuje se terénní práci s uživateli drog. Středisko sídlí v bu-
dově Centra sv. Vavřince, které spadá pod správu Římskokatolické církve. 
Středisko má v nájmu 1.patro, kde využívá tři klubovny, dvě kanceláře a so-
ciální zařízení. Sdružení převzalo v březnu od Charity provoz azylového by-
dlení v suterénu farního domu. Správa nespadá přímo pod vedení střediska, 
existujte však úzká spolupráce , především s romským poradcem.
V průběhu roku 2002 docházelo k častým změnám ve skladbě zaměstnanců 
střediska. Ke konci roku převzal funkci vedoucího Khamora romský po-
radce, pan Emil Voráč.

    
Kynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub Chodov

sdružoval v roce 2002 celkem 35 členů, z čehož 8 bylo mládežníků. V prů-
běhu roku organizace uspořádala 6 zkoušek z výkonu, jichž se vždy zúčast-
nilo 10 psovodů. Na letní tábor pořádaný Českým kynologickým svazem vy-
jeli dva mládežníci chodovského klubu. Již tradičně uspořádal chodovský 
klub ukázku výcviku psů pro děti k MDD na pěti akcích různých pořadatelů. 
8.června se na chodovském cvičišti poprvé konala „Voříškiáda“- výstava vo-
říšků se soutěží o nejhezčího voříška v Chodově, které se zúčastnilo 28 vy-
stavovatelů. Chodovské cvičiště hostilo v září celorepublikový přebor slu-
žebních psů vězeňské služby a v prosinci zde proběhl Obranářský závod o 
pohár starosty města, kterého se zúčastnilo 34 závodníků (2 chodovští).
V průběhu roku se členové klubu zúčastňovali výstav, svodů dorostu a boni-
tace postupně podle splnění požadavků jejich psy .

Český svaz zahrádkářů, ZO ChodovČeský svaz zahrádkářů, ZO ChodovČeský svaz zahrádkářů, ZO ChodovČeský svaz zahrádkářů, ZO Chodov
Chodovská ZO, vedená předsedou panem Milanem Černým, oslavila v září 
2002 40.výročí svého založení v Chodově  velkou výstavou květin, ovoce a 
zeleniny . V rámci své celoroční činnosti pořádali zahrádkáři již pravidelně 
zábavné odpoledne pro děti k MDD.

  
KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV  

     V roce 1997 založilo dvanáct nadšenců klub plastikových modelářů pod 
názvem KIT KLUB Chodov a ještě téhož roku  uspořádali výstavu v městské 
galerie v budově Domu dětí a mládeže v Chodově spojenou se soutěží. Na 
tento první ročník přijelo tolik soutěžících, že  měli pořadatelé problém s mí-
stem.  Proto se již  příští ročníky pořádaly ve společenském sálu Kulturního 
a společenského střediska, které poskytlo kompletní zázemí jak pro občer-
stvení a pohodlí soutěžících a pořadatelů, tak pro volný pohyb návštěvníků 
výstavy. Klubu se podařilo vytvořit i vlastní webovou stránku http://kpmcho-
dov.crolink.cz/ , která splňuje všechny požadavky na moderní informova-
nost. 
      V   roce 2002 uspořádal KIT klub Chodov  v měsíci květnu  již pátý roč-
ník setkání plastikových modelářů, na kterém se v KAAS Chodov sešlo ke 
stovce soutěžících z blízkého i dalekého okolí  Přijeli také modeláři z Li-
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berce, Teplic, Prahy, Aše a Rokycan. Celkem se na soutěži a výstavě sešlo 
téměř 200 modelů. Potěšující byla i  účast žáků a dokonce i jedné modelářky, 
která navíc získala cenu za svůj model.
     Pátý ročník soutěže v Chodově nesl poprvé název „Chodovská chmel-
nice“, což nemá nic společného s požíváním chmelového moku v přilehlé re-
stauraci, ale se vzhledem  modelů letadel s výpletem, který připomíná dráty 
v chmelnici.  
 

Obyvatelstvo
 

K 31. 12. 2002 bylo v Chodově evidováno 14 914  obyvatel , z toho 7 359 
mužů a 7 555 žen .
Během roku 2002 se do Chodova přistěhovalo 243 obyvatel a 385 obyvatel 
se z Chodova   odstěhovalo. Narodilo se 133 miminek a zemřelo 108 osob. 
Věkové složení obyvatelstva v roce 2002: 
                          muži ženy celkem % 
do 6 let              527     482   1009   7 
od 6 do  15 let   927     885   1812  12 
od 16 do 20 let  528     533   1061    7 
od 21 do 40 let 2508   2421  4929  33 
od 41 do 60 let 2105   2175  4280  29 
nad 60 let           764   1059   1823 12 
  U Městského úřadu v Chodově bylo v roce 2002 uzavřeno 84 sňatků a osla-
veny 2 zlaté svatby.

Bydlení
Byty v majetku města

 Správu bytových domů v majetku města Chodova zajišťuje příspěvková 
organizace Bytservis Chodov. Celkem je spravováno nájemních bytů: I.kate-
gorie 820, II. kategorie 53, III.kategorie 26 a 13 podnikatelských nebytových 
prostor se samostatným vstupem (situovaných v přízemí bytových domů).
Bytservis zajišťuje správu 111 neprodaných bytů  a nebytových prostor v do-
mech určených k prodeji.
V I.čtvrtletí roku 2002 byly uspořádány schůzky, na kterých byli nájemníci 
seznámeni  s návrhy na rekonstrukce panelových domů v majetku města. Po 
vyhodnocení zájmu nájemníků byla  usnesením zastupitelstva města schvá-
lena realizace tzv. malé rekonstrukce bytových domů. V roce 2003 by měla 
být provedena malá rekonstrukce domů v ulici ČSA 684-685-686, Osadní 
668-669-670 a v roce 2004 domů Osadní 671-672-673 a Budovatelů 679-
680-681. Poté byla ve druhé polovině roku zahájena pozastavená privatizace 
bytových domů.
K 31.12.2002 bylo evidováno celkem 617  žádostí o přidělení bytu, z toho: 
198 žádostí na byt o velikosti 1+1, 306 žádostí na byt o velikosti 1+2, 113 
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žádostí  na byt o velikosti 1+3. V roce 2002 bylo přiděleno 17 bytů I.katego-
rie o velikosti:
1+1 – 4 byty, 1+2 -10 bytů, 1+3 - 3 byty. 
Formou podání nejvyšší nabídky bylo prodáno 9 volných městských bytů 
v prodaných domech.

Výše celkových dluhů na nájemném a službách spojených s užíváním bytů, 
nebytových prostor a ubytoven k 31.12.2002 činila 10 111 600,-Kč. V prů-
běhu roku došlo ke snížení celkového dluhu za nájemné a služby s užíváním 
bytů cca o 224 400,-Kč.

Celkové výnosy spojené se správou bytových domů a ubytoven v majetku 
města činily cca 12 528 946,-Kč.

Zajištění provozu, údržby a oprav bytových domů a ubytoven si v roce 2002 
vyžádalo náklady cca 11 270 378,-Kč. Mezi větší opravy, které byly realizo-
vány Bytservisem Chodov patřily opravy balkonů a fasády věžového domu 
ČSM 691, opravy plochých střech domů ČS 690, 691, opravy stěn věžových 
panelových domů Smetanova 732 a Školní 735.

V průběhu roku se nepodařilo zahájit družstvu Bytkonstrukce celkovou re-
konstrukci panelového bytového domu v ulici Obránců míru čp. 682-683 
Chodov. Hlavním důvodem byl nízký zájem lidí o vstup do družstva a spolu-
financování celkové rekonstrukce domu. V průběhu dalšího roku bude nutné 
hledat způsob zajištění financování nákladné rekonstrukce, popř. schválit 
jiný způsob řešení ( např. demolice, prodej domu apod.).
 
 
 

Ostatní byty
Realitní kancelář pana Miroslava Kupce, Domino, spravovala v roce 2002 
161 nájemních bytů v domech U Koupaliště 808 a 809, které jsou majetkem 
pana Kupce a 951 bytů v podílovém vlastnictví. Na nich byly provedeny 
opravy a údržba za cca 5,1 mil. Kč. Největší část této položky byla uhrazena 
za zateplení a opravy fasád, rekonstrukce střech, kanalizace a výměny oken. 
Byly také prováděny střední opravy výtahů, rekonstrukce vchodů do domů a 
chodeb.
SBD Rozvoj  spravovalo v Chodově ve 118 vchodech celkem 2 101 bytů.
Společnost Bytové služby s.r.o., Slovenská 701, 356 01 Sokolov spravovala 
v Chodově 556 bytů třinácti společenství vlastníků a několik bytů ( cca 30 ) 
Sokolovské uhelné v domech jiných správců ( DOMINO, SBD Rozvoj, Spol. 
U Porcelánky 851 a 852 ), které jsou zřejmě zahrnuty ve vykazovaném počtu  
těchto správců. 
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Rodinné domy
V roce 2002 byly zkolaudovány dva  rodinné  domy- jeden  v ul. Krátká  a 
jeden v Lesní ulici.

Životní prostředí

Hluk, čistota ovzduší
 Hluk z některých restauračních zařízení byl  předmětem mnohých stížností, 
které vedly k přípravě nové obecně závazné vyhlášky o stanovení konce pro-
vozní doby. Závěrem roku byl návrh této vyhlášky doporučen radou města 
ke schválení. Zastupitelstvo města ji však projedná až začátkem roku 2003.
Ve stavu čistoty ovzduší nebyly zaznamenány žádné výkyvy, tento stav je 
dlouhodobě dobrý.

Skládka domovního odpadu
 Tuto činnost zajišťovaly Chodovské technicko-ekologické služby s.r.o. . 
V tomto směru došlo v roce 2002 k rozšíření působnosti  v odvozu tříděného 
odpadu pro okolní obce a firmy, především pro město Nové Sedlo. V Cho-
dově bylo občany vytříděno a firmou předáno ke zpracování o 20% odpadu 
více než v předchozím roce (43,57 t papíru, 36,2 t skla a 24,54 t plastu). 
V Chotes, s.r.o.pracovalo stále více než 40 zaměstnanců a její obrat za rok 
2002 překročil 39  mil. Kč.

Veřejná zeleň
 Údržbou veřejné zeleně se na základě objednávky Města zabývala firma 
Gardena  pana Peřiny . V roce 2002 byly touto firmou provedeny práce za 
cca 3,8 mil.Kč (především sečení travnatých ploch, osazování záhonů okras-
nými rostlinami, řez stromů a keřů). V rámci rekonstrukce pěší zóny zde 
bylo vysazeno 8 třešní ptačích, 7 třešní křovitých a 1 javor mléč.
 

Technická vybavenost města
 V dubnu 2002 byla Městem Chodov zahájena kompletní rekonstrukce histo-
rického jádra města , která spočívala ve  výměně kanalizace ,  povrchu ko-
munikací za žulové kostky a žulové desky, chodníků v parku , vybudování 
nového schodiště u obchodního domu a instalace nových úředních desek 
s pergolou na boční stěně obchodního domu na Staroměstské ulici. To vše 
bylo realizováno Krušnohorskou stavební společností, s.r.o.  nákladem 20,8 
mil. Kč . Část těchto prostředků získalo Město jako dotaci z Ministerstva pro 
místní rozvoj ve výši 5 mil. Kč. Součástí rekonstrukce Staroměstské ulice 
byla i přístavba Městské knihovny Chodov, čímž byly vybudovány prostory 
pro Síň historie města a čítárnu, a úprava původních prostor na infocentrum. 
I. etapa rekonstrukce byla ukončena v říjnu a 7.listopadu byla Staroměstská 
ulice slavnostně , za účasti hejtmana Karlovarského kraje, JUDr. Josefa Pa-
vla, a cca 500 občanů města předána do užívání. Na nově vzniklém náměstí 
byl v prostoru před prodejnou masa vydlážděn kruh s  paprsky, směřujícími 
do čtyř světových stran, z nichž jeden je označen mezinárodním symbolem  
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N (Nord, north –sever). Uprostřed kruhu vyznačené číslice 444 jsou údajem 
o průměrné nadmořské výšce Chodova.Další číselné údaje uvádějí zeměpis-
nou polohu Chodova ( 50°20´ severní šířky a 12°40´ východní délky).  V se-
verní části Staroměstské ulice bal vybudována replika kašny , která na námě-
stí pod kostelem sv. Vavřince stávala ještě v 60.letech minulého století. Ta 
však zůstala zatím zakryta stříškou a zprovozněna bude až na jaře příštího 
roku.
 
 V průběhu roku byla provedena výměna kanalizace a vodovodního potrubí 
v Bezručově ulici a zahájena výstavba kanalizace v Hrnčířské ulici. ZČE 
(energetici) provedli výměnu kabelů vysokého napětí v ulicích U Koupaliště,
 Školní,       Smetanova , Jiráskova a nízkého napětí v ulicích 
B.Němcové,Obr. míru, ČSA, 1.máje, Hlavní a Vítězná. Rozvody plynu byly 
vyměněny na Staroměstské,v  Bezručově, Havlíčkově a  Nejdecké ulici.
                                                           

                  
V roce 2002 pokračoval soudní spor s Vodohospodářskou společností Soko-
lov, s.r.o.(VOSS), které Město Chodov v květnu 2001 dalo výpověď z ná-
jemní smlouvy. Výpověď byla podána z důvodu podstatného porušení ná-
jemní smlouvy včetně porušování provozních předpisů. V listopadu 2001 
byla z důvodu nepředání majetku po ukončení výpovědní lhůty ( skončila 
dne 30.11.2001 ) podána žaloba na vyklizení a předání majetku Města. Dne 
19.6.2002 byl Okresním soudem v Sokolově vydán rozsudek, kterým byla 
žaloba zamítnuta. Rozsudek byl právním zástupcem Města Chodova panem 
JUDr. Bílkem napaden včasným odvoláním Města. Do konce roku 2002 ne-
proběhlo jednání u odvolacího soudu v Plzni. 
V únoru 2002 podalo na VOSS,s.r.o. žalobu i Vodohospodářské sdružení 
obcí západních Čech, do kterého vložilo Město Chodov svůj majetek s prá-
vem hospodaření,  z důvodu neplnění dalších povinností provozovatele defi-
novaných nájemní smlouvou. Následně , po zjištění dalších nesrovnalostí v 
uzavírání nájemních smluv s VOSS ( z r.1993 a z r.2000), byla podána 
Městem žaloba na vyklizení a vydání věci z důvodu absolutní neplatnosti 
smluv - v době podpisu smlouvy nebyl záměr uzavření smlouvy v souladu se 
zákonem o obcích řádně vyvěšen na úřední desce. Z důvodu nesplnění zá-
konných podmínek pro uzavření nájemní smlouvy považuje Město Chodov 
obě smlouvy za neplatné od samého počátku. V průběhu roku vyšlo v tisku 
několik článků z obou stran sporu, které spor ještě více vyhrotily. Na staro-
stu města byla podána v této věci 2 trestní oznámení, obě byla vyšetřovate-
lem odložena. Rovněž rada města podala podnět k trestnímu stíhání na ne-
známou osobu za články útočící velmi nevybíravě na starostu města. I toto 
podání bylo odloženo. Nepříjemným na celém sporu bylo zatažení chodov-
ských občanů do sporu tím, že byli vyzýváni k placení vodného a stočného 
Vodohospodářskou společností Sokolov i Vodohospodářským sdružením 
obcí západních Čech, jejichž cenu měli, dle názoru Města, občané platit. 
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Se společností Marservis, s.r.o. , provozující teplofikační zařízení Města 
Chodova ,  byla od února 2001 vedena jednání k úpravě nájemní smlouvy 
uzavřené dne 23.12.1993 takto : 
- zkrácení doby platnosti - z 31.12.2018 na 31.12. 2011 
- zvýšení nájemného ze 100.- Kč za rok na výši daňových odpisů, tj. pro rok 
2002 na 3 120 tis. Kč. 
Protože nebyla ze strany jednatelů Marservis,s.r.o. vůle se dohodnout, bylo 
radou města zadáno zpracování technicko-ekonomického posudku provozo-
vání teplofikačního majetku města, který prokázal výraznou nevýhodnost 
smlouvy pro Město Chodov. Po osobním projednání se zástupci firmy Mar-
servis na rozšířeném jednání rady  a na základě toho, že jednatelé společnosti 
nereagovali na nabídnuté ukončení smlouvy dohodou tak, aby mohlo být vy-
psáno výběrové řízení na provozování teplofikačních soustav města, dala 
rada města dne 28.12.2002 společnosti Marservis,s.r.o. výpověď z nájemní 
smlouvy s12-ti měsíční výpovědní lhůtou v souladu s ustanovením nájemní 
smlouvy, které hovoří o možné výpovědi z důvodu získání zřetelně vý-
hodnějšího provozovatele. Tím se usnesením rady stane od 1.1.2004 městská 
společnost CHOTES,s.r.o. Rovněž k této záležitosti proběhlo v tisku několik 
podrážděných reakcí jednatelů společnosti Marservis,s.r.o., ve kterých pro-
hlašují stávající smlouvu za vyváženou a i pro město výhodnou, a že budou 
o dodržení platnosti smlouvy do roku 2018 bojovat. 
  

Bezpečnost ve městě

Městská policie
 

     V roce 2002 byla přijata novelizace zákona o obecní policii č. 553/1991 
Sb., a s ním související zákony.  Tyto novelizace , účinné od 1.1.2003, vý-
znamně posílí pravomoci strážníků MP ( například legalizují používání ka-
merových systémů obecní policií, umožní obecní policii vytvářet různé evi-
dence potřebné pro svoji činnost a také využívat jiných již existujících evi-
dencí, umožní řešení přestupků v dopravě související se zastavením a stáním  
, umožní   pokutovat přestupky související s prodejem tabákových výrobků a 
alkoholu osobám mladším 18 let).
   Z důvodu několika personálních změn v řadách Městské policie Chodov 
(dlouhodobá pracovní neschopnost z důvodu rizikového těhotenství, rozvá-
zání pracovního poměru)  proběhlo v říjnu výběrové řízení na obsazení 
uvolněných míst. Byl vybrán pan Petr Heth, který ukončil služební poměr u 
Policie ČR a v měsíci listopadu nastoupil k městské policii. Dále byli vy-
bráni ještě dva uchazeči, se kterými je počítáno až po uvolnění pracovních 
míst.
     Strážníci i nadále provádějí  průběžné kontroly chovatelů psů (plnění po-
platkové povinnosti, úklid exkrementů).Výsledky se již dostavily a chovatelé 
již začínají sami po svých psech uklízet – přestupků za neuklizení exkre-
mentů byla oproti předchozímu roku jen třetina ( 20).  Také ostatních přes-
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tupků bylo zaznamenáno méně, celkem 2 171, přičemž v dopravě 1 039, ve 
veřejném pořádku 888 , 244 ostatních. Za  ně bylo 918  pokut  ve výši 224 
400 Kč. „Botiček“ strážníci nasadili 478 na osobní a 5 na nákladní vozidlo. 
K prudkému nárůstu došlo v počtu zajištění první lékařské pomoci – z loň-
ských 42 případů na 140.
     V průběhu roku bylo Městské policii Chodov předáno celkem 13 spisů 
k výkonu trestu obecně prospěšných prací (OPP) v celkové výši 2 416 hodin. 
Z tohoto počtu však tři odsouzení s počtem 940 hodin nevykonávali řádně 
svůj trest a proto byl zaslán návrh na přeměnu trestu OPP na trest odnětí svo-
body. Odsouzení vykonávají práci ve prospěch města Chodova tím, že  uklí-
zejí veřejná prostranství, natírají ploty, třídí komunální odpad apod. 
     V rámci preventivní činnosti MP Chodov  prováděl zástupce velitele MP, 
pan Staněk, preventivní činnost na školách a školkách. Jejím cílem je zvýšit 
právní vědomí dětí, aby věděly, co mohou a co nemohou dělat, co je trestné a 
protispolečenské, jak se mají chovat při mimořádných událostech, kde na-
jdou pomoc a podobně.  Pan Staněk prováděl v průměru 10 besed do měsíce, 
doplňoval znalosti dětí z dopravní výchovy  a vysvětloval práci a činnost 
městské policie .   
       Na Krajském úřadu Karlovarského kraje byla nově zřízena funkce mana-
žera prevence kriminality, se kterým bude chodovská MP spolupracovat na 
projektech prevence kriminality a je zde i reálná možnost částečného finan-
cování těchto projektů ze strany Krajského úřadu.
     Byly  prováděny pravidelné měsíční schůzky se strážníky, na kterých byl 
a vyhodnocována činnost MP a  starostou města byli strážníci seznamováni 
s činností Městského úřadu Chodov a se záměry, které by se mohly dotknout 
jejich činnosti. Dále byla prováděna školení právních předpisů a úkolování 
strážníků pro další období.
     Při pochůzkové činnosti a ochraně života, zdraví a majetku osob spolu-
pracovali strážníci s Policií ČR. Tato spolupráce vedla k efektivnímu využí-
vání sil a prostředků zejména při konání společenských a sportovních akcí 
v Chodově, jako byla Vavřinecká pouť, Veterán rally, Běh Terryho Foxe, 
apod.
     Hlavním a prvořadým cílem činnosti strážníků MP Chodov je přispívat 
k ochraně zdraví, života a majetku osob. Činí tak zejména v součinnosti 
s Hasičským záchranným sborem, protože MP provádí prvotní úkony na mí-
stě požáru, nehody nebo jiné závažné události.
      Strážníci Městské policie Chodov se aktivně zapojili do pomoci postiže-
ným oblastem povodněmi. Ta spočívala v poskytnutí finančního daru (sbírka 
mezi strážníky), který město použilo na zajištění materiální pomoci postiže-
ným oblastem povodněmi a ve vyslání čtyř strážníků na dobu pěti dnů do 
nejpostiženější oblasti v městě Kralupy nad Vltavou, kde pomáhali při stře-
žení evakuovaných částí města.
     Pravidelně ,2x do roka , se  zúčastňuje tříčlenné družstvo střelecké sou-
těže ozbrojených složek v Chebu. Tato soutěž má neoficiální statut mistrov-
ství Evropy. V tomto roce se na jaře ve své kategorii umístili v silné konku-
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renci strážníci z Chodova na velice pěkném čtvrtém místě, ale v říjnu si o 
dvě příčky pohoršili.
     V prosinci si MP Chodov připomněla 10 výročí svého založení. U této 
příležitosti bylo uspořádáno  slavnostní setkání funkcionářů a strážníků, kteří 
se zasloužili o zřízení a rozvoj MP Chodov. Při této příležitosti pak každý 
převzal pamětní plaketu.
 
 

Policie ČR
   Bezpečnostní situace v rámci služebního obvodu OOP Chodov je vedou-
cím oddělení, kpt. Ladislavem Šimkem , hodnocena pozitivně.  V průběhu 
roku 2002 bylo na služebně OOP Chodov přijato 416 trestních oznámení. 
V důsledku přijaté novely zákona č. 140/1961 Sb., trestní zákon, byla zvý-
šena škodní hranice mezi přestupkem a trestným činem na 5000,-Kč a tím 
došlo k poklesu počtu trestných činů, které byly na základě uvedené novely 
hodnoceny jako přestupek. Celkem bylo na základě oznámení nebo proše-
tření vlastních poznatků zjištěno 454 trestných činů. Z nich se podařilo 321 
objasnit. V trestné činnosti i nadále převládala majetková trestná činnost. Po-
zitivně se jevily výsledky provedených opatření k distribuci drog v Chodově.
Na úseku   přestupků bylo v roce 2002 prošetřováno celkem 935 přestupků. 
Již dlouhodobě je pozitivně hodnocena velmi úzká spolupráce s  Městskou 
policií Chodov a Sborem dobrovolných hasičů Chodov.
 
 

Požární ochrana
 Hodnocení orgánů státní správy (Hasičský záchranný sbor Karlovarského 
Kraje, územní odbor Sokolov- dále HZS KK ÚO Sokolov) vyznívá, jako již 
několik let předtím, velmi kladně a pozitivně jak v části represe, tak v ostat-
ních částech týkajících se požární ochrany. V oblasti školení a výcviku byla 
příprava zaměřena na spolupráci HZS KK ÚO Sokolov a ZS Sokolov. 
Ke konci roku čítala zásahová jednotka 25 členů, z nichž 20 bylo vázáno do-
hodou o pracovní činnosti. V rámci vzniku krajského uspořádání, a s tím 
schválenou novou legislativou, spadá pod požární ochranu obcí civilní 
ochrana a povinnost zpracování havarijních plánů. 

V rámci represivní činnosti PO vyjela jednotka v roce 2002 celkem ke 125 
případům, kde byla zapotřebí jejich nezbytná pomoc. Tyto zásahy se dají roz-
dělit do 7 skupin:
požáry                51
živelné pohromy 10                                   
technické havárie 39
úniky nebezpečných látek   11
dopravní nehody 9
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cvičení            2
plané poplachy           3

Pro srovnání s předešlým rokem bylo o 23 zásahů více. Zejména počet živel-
ných pohrom vzrostl o nemalý díl. Podobně jako v roce 1997 zasáhly naše 
území velké povodně a chodovská jednotka zasahovala v okolí Mělníka a 
Kralup nad Vltavou. V rámci pomoci chodovské jednotky při záplavách byl 
jedním  z nejožehavějších zásahů zásah v neratovické Spolaně. Mezi požáry 
likvidovanými chodovskou jednotkou byl, co se následků týká, nejhorší za 
posledních cca 20 let v Chodově požár  autodílny pana Třešňáka v Nejdecké 
ulici. Při něm byl jeden člověk  usmrcen a vzniklá škoda se vyšplhala na 5 
mil. Kč.  

Ke konci   roku 2001 byla uzavřena nová smlouva na zajišťování požární 
ochrany ve společnosti Chodos Chodov s.r.o.. Další významné smlouvy byly 
podepsány v prosinci roku 2002 a to o zabezpečování požární ochrany v obci 
Jenišov a Božičany s platností od 1.1.2003.  
V rámci požární prevence byly v roce 2002 provedeny preventivní požární 
kontroly na všech objektech ve správě města. Lze konstatovat, že stav na 
úseku požární ochrany je dobrý a je v souladu s platnou legislativou.  

Dále byly jako každoročně prováděny besedy pro děti, které se týkaly pro-
blematiky požární a civilní ochrany, dále byly prováděny exkurze na požární 
zbrojnici i pro seniory v rámci chodovských seniorských dnů. 
 Technické zajištění činnosti jednotky PO bylo zlepšeno nákupem nových ra-
diostanic pro zlepšení komunikace při zásahu , odvodněním podsklepené 
části budovy MZS , dovybavením členů zásahové jednotky dalšími ochran-
nými prostředky či opravou motoru CSA 25 L101 atd.
                                                                             
 

Bezpečnostní rada města
 V roce 2002 nedošlo ve složení krizového štábu k žádné změně. Štáb se se-
šel v r tomto roce dvakrát a na svých jednáních ,mimo jiné, schválil nákup 
protipovodňových pytlů a aktualizoval krizový a povodňový plán.

Zdravotnictví

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři
 V prostorách Polikliniky Chodov jsou soustředěny ordinace lékařů praktic-
kých i odborných. V budově, postavené na konci 60.let, musely být v roce 
2002 provedeny další práce, které by její stav zlepšily. Byla dokončeny 
vnitřní rekonstrukce a zároveň byla vypracována architektonická  studie vý-
měny stávajícího opláštění objektu, které vykazuje řadu známek dožívající 
konstrukce s negativními důsledky z hlediska funkčnosti i vzhledu. V bu-
dově jsou, kromě kanceláří správy polikliniky, všechny prostory využívány 
pro zdravotnictví –  ordinace čtyř praktických lékařů, čtyř dětských lékařů 
(jeden z nich alergolog), rehabilitační lékařky, gynekologa, psychiatra, psy-
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choložky, diabetologa, kardiologa, kožní lékařky, neurologa, ORL lékaře, in-
ternisty, očního lékaře, tří zubních lékařů, ortopeda a chirurgů, ortoptické 
sestry a logopeda. Práci praktických lékařů pak doplňuje biochemická labo-
ratoř.
V Chodově mají mimo polikliniku své ordinace ještě dva zubní lékaři a je-
den gynekolog.

Lékárny
 V počtu lékáren ani v jimi nabízených službách nedošlo v roce 2002 ke 
změnám.

Pohotovostní služba
 Lékařské službě první pomoci v Chodově hrozil zánik z důvodu neochoty 
lékařů poskytovat tuto službu za nabízenou úhradu. Ke shodě pak došlo 
v prosinci a lékaři v LSPP pracují jako zaměstnanci Polikliniky Chodov, při-
čemž veškeré náklady související s poskytováním  této služby hradí Město 
Chodov. Toto řešení je však dočasné.

Sociální péče
 Na dávkách sociální péče vyplatil Městský úřad v r. 2002 celkem 
34.032.502,- Kč , tj. cca  o více než  8 mil. Kč než v roce 2001 a o cca 12 
mil. Kč více  než v r. 2000.
Dávkovou agendou se zabývá 6 pracovnic odboru.
Zvyšující se počty osob, kterým jsou vypláceny dávky sociální péče souvisí 
s neustále rostoucí nezaměstnaností v mikroregionu Chodov (zahrnuje obce 
Chodov, Nové Sedlo, Vřesová, Vintířov, Tatrovice) – leden 02 – 13,65 % , 
prosinec 02 – 14,49 % a zvyšujícím se počtem dlouhodobě evidovaných 
uchazečů o zaměstnání  - nad 12 měsíců  bylo v lednu 02 evidováno v mikro-
regionu 1861 osob, v prosinci 02 pak 2607 osob (tyto osoby již mají vyčer-
pané hmotné zabezpečení  vyplácené z úřadu práce a jsou odkázány na so-
ciální dávky).

 
Domov-penzion pro důchodce

 V průběhu roku 2002 bylo rozhodnuto, že po zániku okresních úřadu k 
31.12.2002 přejdou zřizovatelské pravomoce k zařízením sociálních služeb 
v okrese na kraj. Tak i chodovský Penzion přechází s koncem roku 2002 pod 
správu Krajského úřadu K. Vary.

Kluby důchodců
 Ve vedení klubu důchodců č. 2 došlo ke změně, k 31.1. končí s vedením 
klubu paní Pavlína Holečková a vedení klubu přebírá k 1.2.2002 paní Jaro-
slava Schmiedová.
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Pečovatelská služba
 

V průběhu roku, zejména v jeho druhé polovině se rozhodovalo o tom, kdo 
bude po ukončení činnosti okresních úřadů rozhodovat o poskytování pečova-
telské služby. Novelizací příslušné legislativy se podařilo prosadit, že veškeré 
závazky přebírají kraje – převzaly rozhodování  i praktické zabezpečování pečo-
vatelské služby s tím, že v průběhu roku 2003 bude rozhodnuto, kdo bude pečo-
vatelskou službu nadále zajišťovat.

Péče o staré občany
 
 Odbor sociálních věcí a zdravotnictví Městského úřadu Chodov připravil již 
tradičně pro seniory města několik kulturně společenských akcí. Jednak to 
byly dva jednodenní zájezdy a v měsíci říjnu  Seniorské dny. V rámci těchto 
dnů se uskutečnilo setkání a prohlídka přístavby Městské knihovny, turnaj 
v šipkách, beseda na téma léky a jejich užívání, prodejní výstavka se zaměře-
ním na zdravý životní styl a Ples seniorů.
I v roce 2002 měli senioři možnost navštěvovat bezplatně místní bazén.
Rok 2002 byl posledním rokem, kdy město přispívalo ze svého rozpočtu 
částkou 3,50 Kč seniorům na obědy odebírané z Penzionu a ze školní jí-
delny. 
V roce 2002 se 19 našich spoluobčanů dožilo 90.  a více let. Nejstaršími ob-
čany města byli paní Milada Andělová a pan Josef Kleissner – oba se dožili 
97 let.
     Po konzultacích na Okresním výboru Svazu zdravotně postižených v So-
kolově se zástupci města rozhodli, že budou iniciovat vznik základní organi-
zace zdravotně postižených v Chodově (organizace zde přestala pracovat cca 
v r. 1992).

Péče o rodinu a děti
 
 V rámci své terénní práce se odbor ve své činnosti více zaměřil na životní 
podmínky dětí v lokalitě Železného Dvora, kam byla přestěhována řada ro-
din s nízkou sociokulturní úrovní. 
Některé zdejší rodiny s nezaopatřenými dětmi byly zařazeny do soustavného 
sledování odboru. 
 
     Chodovské  děti  chodily  i  v  r. 2002 za školu a zameškaly tak 4.588 ne-
omluvených hodin 
(1. ZŠ – 211, 2.ZŠ – 2.211, 3.ZŠ – 1.100, ZvŠ – 1.066). V souvislosti s ne-
omluvenou absencí žáků uložil odbor 4 napomenutí, podal 1 návrh na naří-
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zení ústavní výchovy, 2 návrhy na trestní stíhání rodičů, 4 návrhy na projed-
nání v přestupkové komisi a provedl 38 výchovných pohovorů.
      Dále odbor nařídil 3 nové dohledy nad výchovou nezletilých dětí.

      K 31.8.2002 byla ukončena činnost ubytovny pro osamělé matky s dětmi 
v ul. ČSA 688. Tři rodiny se přestěhovaly do nových malometrážních bytů 
na Železném Dvoře, ostatní matky si našly jiné ubytování.

 
Zdravotnictví

 Po celý rok  2002 měli chodovští zdravotně postižení občané možnost získat 
potřebné informace na Poliklinice, kde Středisko pro poradenství a sociální 
rehabilitaci Sokolov zajišťovalo  1x za měsíc poradenství.

Stacionář pro mentálně postižené děti  a mládež
 
 V roce 2002 se počet klientů ani zaměstnanců Stacionáře Mateřídouška ne-
změnil.Trvá nadále dobrá spolupráce s odbornými pracovišti. Při výchově a 
výuce jsou stále více využívány multimediální počítačové programy a
internet. Byla provedena rekonstrukce umývárny a WC klientů se zabudová-
ním bidetových spršek. Od září byl zahájen projekt rané péče, v rámci kte-
rého je poskytována odborná pomoc dětem předškolního věku a jejich rodi-
čům. Rodiče s dětmi pravidelně docházejí do stacionáře na konzultace a ne-
musí být klienty tohoto zařízení.V březnu klienti navštívili představení Spej-
bla a Hurvínka v Komorním divadle v Plzni. V květnu stacionář  připravil 
pásmo ke Dni matek , se kterým také vystoupili v Penzionu pro důchodce v 
Chodově a Denním stacionáři pro seniory v Karlových Varech. V červnu ve-
dení  uspořádalo pro  klienty školu v přírodě na Stříbrné,v  říjnu výlet do ter-
málním bazénu ve Weidenu v SRN. V listopadu  
klienti vystoupili s novým pásmem Čertovské hrátky a Vánoce
přicházejí v galerii Cesty ke světlu pražského malíře Zdeňka
Hajného. Při této příležitosti také navštívili muzeum voskových
figurín na Václavském náměstí. Toto pásmo předvedli také v divadle ve
Františkových Lázních, kde se v listopadu uskutečnilo setkání klientů
ÚSP s Bárou Štěpánovou. Prosinec byl tradičně věnován oslavám
Mikuláše a přípravě na vánoční svátky. Pro rodiče, přátele a
děti z mateřských škol byla připravena vánoční besídka s pohoštěním a
dárky. Klienti stacionáře také vyrobili dárky ke Dni seniorů, který se usku-
tečnil pod patronací městského úřadu. Během roku   navštěvovali koncerty, 
divadelní a filmová představení, výstavy a uspořádali   několik výletů do 
blízkého okolí (Karlovy Vary, Sokolov, Cheb, Loket).
Nadále je vydáván časopis Porozumění, který je sestavován z
příspěvků klientů, zaměstnanců a rodičů.
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Školství
 Nejvýraznější změnou, která ovlivnila činnost všech škol, předškolních a 
školských zařízení zřizovaných městem, byla povinnost změny právní formy, 
kterou nařídila změna zákona č.564/1990 Sb., o státní správě a samosprávě 
ve školství. Dosud bezproblémově fungující a městem koordinované organi-
zační složky města se musely do konce roku změnit na samostatné právní 
subjekty, příspěvkové organizace. Tato povinnost vyvolala  mnoho jednání o 
budoucí podobě příspěvkových organizací (PO). Město zvažovalo vytvoření 
jedné PO zahrnující všechny mateřské školy a další PO samostatné z každé 
školy či školského zařízení. Po řadě diskusí bylo od tohoto záměru upuštěno 
a také mateřské školy vstoupily do právní subjektivity každá jako samostatná 
PO. Novelizace výše uvedeného zákona změnila také princip jmenování ře-
ditelů škol, školských a předškolních zařízení zřizovaných obcemi- zřizova-
tel ředitele jmenuje i odvolává se souhlasem krajského úřadu. Všichni dosa-
vadní ředitelé a ředitelky  byli radou města potvrzeni ve funkcích , takže 
z důvodu změny právní formy nedošlo k žádné změně. 
Setkání starosty města  s učiteli, kteří ukončili své aktivní působení ve škol-
ství se uskutečnilo v kanceláři starosty města dne 27. 6. 2002 za účasti ředi-
telů ZŠ a vedoucí OŠK. Starosta města poděkoval  všem za celoživotní ná-
ročnou práci při výchově a vzdělávání mládeže. Jednalo se o tyto učitele: 
Eva Vávrová, Jitka Novotná, Jana Iserová. 

Mateřské školy
Mateřské školy vstoupily do právní subjektivity k 1.12.2002. Na funkci ředi-
telky mateřské školy ve Školní ulici bylo v souvislosti s odchodem dosa-
vadní ředitelky, pí Evy Vávrové, do starobního důchodu vypsáno výběrové 
řízení a k 1.8.2002 do funkce nastoupila pí Jana Jansová.
Ředitelkou MŠ v Zahradní ulici byla nadále pí Jiřina Dvořáková, v MŠ U 
Koupaliště pí Marcela Davídková a v MŠ v Nerudově ulici pí Jana Piklová.
Kapacita mateřských škol ve školním roce 2001/2002 byla (i po zrušení ma-
teřské školy U Porcelánky v roce 2001) dostačující. Na kapacitních 400 míst 
bylo ke konci roku zapsáno 357 dětí. V mateřské škole v Zahradní ulici byla 
jedna třída nevyužitá , sloužila této MŠ  jako tělocvična.
V mateřské škole v Nerudově ulici byla i nadále jedna třída vyčleněna pro 
docházku dětí se zdravotními problémy- děti s opakovanými onemocněními 
horních cest dýchacích, různými druhy alergií a astmatici. Do této třídy jsou 
děti zařazovány na doporučení pediatra.
Jednotlivé mateřské školy připravovaly pro děti různá kulturní vystoupení , 
výlety, besedy, sportovní hry a soutěže.   MŠ U Koupaliště se prezentovala 
na celostátní přehlídce „Sokolovská mateřinka 2002“ s vystoupením „Přijel 
vláček motoráček, přivezl vám písničky“. Všechny MŠ se zapojovaly do 
řady výtvarných soutěží, děti navštěvovaly výtvarný kroužek v ZUŠ Chodov 
a některé se zúčastnily plavecké výuky organizované TJ Baník Sokolov. 
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Základní školy
Také základní školy vstoupily do právní subjektivity k 1.12.2002. 
Stejně jako v několika předchozích letech bylo   pro vycházející žáky uspořá-
dáno slavnostní posezení se starostou a dalšími členy vedení města  spojené 
s předáním pamětních listů . Poprvé byli žáci vycházející s vynikajícím pro-
spěchem přijati starostou v obřadní síni , kde jim byly  předány drobné 
dárky.
V tomto roce byla zahájena rozsáhlá obměna školního nábytku ve školách, 
jelikož nová norma (vyhláška č.108/2001) ukládá povinnost respektovat 
tělesné proporce žáků . Proto byly osloveny firmy, vyrábějící školní nábytek 
a zakázka byla rozhodnutím rady města zadána firmě Kecip z Klášterce nad 
Ohří. Ta v prvním pololetí zakázku v objemu 2 mil. Kč bez DPH zrealizo-
vala a nábytek dodala do základních škol. Bezútěšný stav vybavenosti škol 
nábytkem však předpokládá, že město bude s obnovou nábytku pokračovat 
ještě v dalších dvou letech ve stejném objemu, přičemž řada dojde i na před-
školní a školská zařízení.
Ve všech školách byly v průběhu letních prázdnin, v rámci celostátního pro-
jektu hrazeného ze státního rozpočtu Internet do škol (INDOŠ), zřízeny počí-
tačové učebny s přístupem na internet.  

Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273
 Ředitelem školy byl Mgr. Pavel Vlasák.  Do 29 tříd docházelo 705 žáků, 
kterým se věnovalo 37 učitelů (12 nekvalifikovaných a 25 kvalifikovaných) 
a 4 kvalifikované vychovatelky ve školní družině . Do ŠD docházelo100 
žáků.  Školní jídelna zajišťovala také stravování  pro ZŠ ve Školní ulici . Po 
vyřešení drobných organizačních problémů začátkem školního roku se zde 
plynule stravují strávníci obou základních škol, ale také Obchodní akademie 
Chodov a zaměstnanci Městského úřadu Chodov.
Škola žákům nabízela několik volitelných a nepovinných předmětů a zá-
jmové kroužky (sborový zpěv, logopedie, němčina, zábavná čeština, dysle-
xie).
Povinnou školní docházku ukončilo 72 žáků, z nichž 7 vycházelo z nižších  
ročníků. Vedení školy se snažilo připravit žáky na přijímací řízení na střední 
školy a střední odborná učiliště zřízením mimovýukových forem doučování, 
organizováním exkurzí a prohlídek středoškolských zařízení v okolí města, 
zprostředkováním konzultací se zástupci Úřadu práce v Sokolově a uspořá-
dáním informační schůzky pro rodiče žáků se zástupci některých středoškol-
ských zařízení. Pro žáky vycházející z 9.ročníků uspořádala škola již tra-
dičně Poslední zvonění ve společenském sálu KASS. Tato akce je velice 
kladně hodnocena jak žáky, tak rodičovskou veřejností a je důstojným za-
končením docházky do základní školy, na které i po letech žáci rádi vzpomí-
nají.
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Žáci školy se zapojili do řady soutěží, závodů a olympiád , přičemž se jim 
v některých  podařilo obsadit přední místa .V okresním kole košíkové obsa-
dili starší žákyně i starší žáci 1.místo. Starší žáci vybojovali  1.místo také 
v krajském kole a v přeboru ČR skončili na 4.místě. Postupy do krajského 
kola vybojovali i atleti. Úspěšní byli i zpěváčci, kteří v okresním kole Soko-
lovského skřivánka získali 1.a 2.místo.
Vedení školy zajistilo pro žáky školní výlety, řadu exkurzí, besed, návštěv 
divadel, koncertů. Z aktivity žáků 2.stupně pokračovalo vydávání školního 
časopisu Meteor.
V závěru roku se škola prezentovala vystoupením dramatického kroužku a 
pěveckého sboru na Vánočním koncertu v evangelickém kostele.

Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697
Pod vedením Mgr. Milan Kováříka vyučoval kolektiv 31 učitelů ( z toho 10 
nekvalifikovaných ) 547 žáků ve 25 třídách . Kapacita školy byla využita na 
85%. Ve  třech odděleních školní družiny se 70 žákům věnovaly 3 kvalifiko-
vané vychovatelky. Školní jídelna byla koncem předchozího školního roku 
zrušena a tak byla v uvolněných prostorech zřízena menší tělocvična s posi-
lovnou. 15. července bylo v sousedství školy slavnostně otevřeno víceúče-
lové, veřejně přístupné hřiště s umělým povrchem, které  od září slouží také 
pro výuku tělesné výchovy školy.
Vycházejících žáků bylo 78, z toho 18 z nižších ročníků, což potvrzuje dlou-
hodobě velké množství špatně prospívajících dětí. To je způsobeno také 
v posledních letech zhoršenou připraveností žáků 1.ročníků (ti, kteří ne-
navštěvovaly MŠ). Jedná se o děti převážně ze sociálně slabších nebo rom-
ských rodin. Romských dětí bylo ve škole asi 90 s tříčtvrtinovou převahou 
na 1.stupni školy.
Škola se však může pochlubit i premianty, mezi něž patřila i Michaela Pelná-
řová (úspěch na olympiádě z českého jazyka) a talentovanými zpěváčky, 
kteří uspěli na Březovském lístku, Chodovské karafě, Karlovarském a Soko-
lovském skřivánkovi i na celostátní pěvecké soutěži Brána 2002 v Brně (Bar-
bora Rezková 2., Tomáš Poduška 14.- ukázka na www.festivalbrana.cz/Ob-
chudek/obchudek.htm).
Mimoškolní aktivity byly zaměřeny především na práci s dětmi  v oblasti 
sportu, ve které se podařilo po letech navázat na dlouholetou sportovní tra-
dici a dosáhnout několika úspěchů v atletických soutěžích – titul přeborníka 
západočeské oblasti, medaile z přeborů oblasti.
Vedení školy zajišťovalo pro rodiče žáků řadu besed a schůzek (s psycholo-
gem, se zástupci středních škol a učilišť)a také Den otevřených dveří pro ro-
diče budoucích prvňáčků.
Nejvýznamnější akcí školy byla v tomto roce oslava 40.výročí svého ote-
vření (3.září 1962). Na kulturní akademii, při níž byl společenský sál KASS 
zaplněn do posledního místečka, se žáci školy ( a také ředitel skokem let-
mým přes řadu svých žáků) představili rodičům, veřejnosti i hostům z vedení 
města řadou tanečních, akrobatických, pěveckých i dramatických vystoupení 
a na závěr se s nimi ve stylu velkých revuálních pořadů  rozloučili. 
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Základní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova ulice

  Ředitelem školy byl nadále Mgr. Ladislav Stojan.  Spolu s 35 dalšími uči-
teli ( z toho 13 nekvalifikovanými) vyučovali 633 žáků ve 27 třídách. Do 
čtyř oddělení školní družiny docházelo 100 žáků.
Povinnou školní docházku ukončilo 71 žáků (z toho 8 z nižších ročníků). 
Z nich se bude 63 připravovat na budoucí povolání na střední škole , 5 ve 
středním odborném učilišti (3 žáci nepodali přihlášku a zůstali neumístěni – 
1 ze 6.ročníku a 2 z 8.ročníku).
V 7.ročníku školy byla otevřena třída s rozšířenou výukou tělesné výchovy, 
ve které jsou chlapci zaměřeni na lehkou atletiku a dívky na odbíjenou. Žáci 
této třídy absolvovali tři soustředění (atletické, lyžařské a turistické). Pro 
školní rok 2002/2003 byl proveden výběr 28 z 31 přihlášených žáků do šesté 
třídy s rozšířenou výukou tělesné výchovy, ve které jsou dívky zaměřeny na 
košíkovou a chlapci na atletiku a odbíjenou.
Ve škole se vyučovaly dva cizí jazyky- německý a anglický, pro zájemce pak 
ještě vznikl kroužek ruského jazyka. Další zájmové kroužky mohli navštěvo-
vat chlapci (košíková 9.tř. a florball 6.-9.tř.) i dívky (gymnastika a pohybové 
hry).
Výuka byla doplněna o přednášky (policista, cestovatelé, sportovci, pediatr) 
exkurze, kulturní představení, zájezdy a další mimoškolní aktivity. Ve spolu-
práci s DDM mohou žáci školy pracovat v keramické dílně , modelářské 
dílně a počítačové učebně.
Žáci školy se v průběhu školního roku zúčastnili celkem 142 soutěží a akcí. 
Jednalo se o soutěže školní, škol města, okresní, krajské i celostátní. Ve 
všech si žáci vedli velice dobře , což dokazují některé výsledky: Pohár roz-
hlasu-mladší žákyně 1. v kraji, Olympijský čtyřboj – mladší žákyně 1. 
v okresu, Kinderiáda žáků 1.stupně ZŠ – 2. v kraji a 16. v ČR, košíková- 4.v 
ČR. Úspěchy měli žáci školy i v nesportovních soutěžích – Krajská ze-
měpisná olympiáda – 2.místo, okresní kolo v konverzaci NJ pro 4.ročník ZŠ  
2.místo, výtvarná soutěž „Moje město“- 1.místo ve všech kategoriích, 
„Chraňme si život na zemi“ - dvě zvláštní ceny poroty z celkového počtu 
466 soutěžních prací. 

Zvláštní škola ChodovZvláštní škola ChodovZvláštní škola ChodovZvláštní škola Chodov

 Ředitelka školy, Mgr. Eva Teturová, a 12 dalších učitelů vyučovalo 78 žáků 
v 8 třídách  zvláštní školy a 14 žáků ve dvou pomocných třídách. Do školy 
opět nastoupila romská asistentka, což je pro práci školy velkým příno-
sem.Do školy dojížděli také žáci z Vintířova, Vřesové, Lokte, Starého Sedla, 
Nové Role a Karlových Varů. Povinnou školní docházku ukončilo 12 žáků.
V průběhu školního roku se žáci zúčastnili řady akcí a besed ( Štěstí na jehle, 
Čarodějka v mém těle- téma AIDS a drogy, návštěvy výstav, divadelních a 
filmových představení, koncertů ), výletů a soutěží. Ve škole mohly děti na-
vštěvovat sportovní nebo výtvarný kroužek a  kroužek základů práce na PC. 
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Jeden den v měsíci byl pro žáky pořádán zájmový den, ve kterém byl pro-
gram sestaven na přání žáků.
Již deset let je partnerem školy při pořádání školních i mimoškolních aktivit 
Klub pro pomoc mentálně postiženým dětem, který škole pomáhá získávat 
finanční prostředky na tyto aktivity.
Zvláštní škola je právním subjektem od 1.9.2002. 

 Stonožka Stonožka Stonožka Stonožka
 Také v tomto roce pokračovali žáci ZŠ v Husově ulici pod vedením Mgr. 
Jany Menschikové v humanitární činnosti Hnutí na vlastních nohou a již po-
čtvrté byli nejúspěšnější ze všech škol v České republice když prodejem 
svých obrázků shromáždili rekordní částku 64 107,-Kč. Tato částka byla 
v prosinci předána ZŠ TGM v Písku, která byla poškozena srpnovými po-
vodněmi. 
Děti uspořádaly také sbírku na psí útulek v Krajkové, kam  odvezly krmivo a 
pamlsky pro opuštěné psy a získaly také 5 rodin, které si psa z útulku vzaly.
Ostatní školy se ke „Stonožce“ připojily také, ale výrobky jejich žáků byly 
prodávány rodičům na třídních schůzkách ve škole.
 

Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“
 7.ročník soutěže základních škol dostal v tomto roce nový kabát, když rada 
města odsouhlasila změnu organizace dosavadních soutěží. A tak se nyní 
každým rokem organizace soutěže zhostí jiná ZŠ. V tomto ročníku to byla 
ZŠ v Komenského ulici. Všechny soutěže probíhaly v jednom dni, 
28.5.2002, a zapojilo se do nich 81 žáků všech tří škol (zvláštní škola účast 
odmítla). Žáci změřili své síly v soutěžích tělovýchovných, svoji šikovnost 
předvedli v praktické soutěži a své vědomosti porovnali v soutěži příro-
dovědné a regionální (znalosti o regionu, městě, jejich historii i současnosti). 
Soutěžící se pobavili při hrách zaměřených na postřeh a smyslové vnímání, 
při luštění hádanek, rébusů a křížovek.
Vyhlášení výsledků jednotlivých soutěží a celkového pořadí škol se uskuteč-
nilo ve velkém sálu KASS Chodov 12.6.2002, které bylo doprovázeno boha-
tým kulturním programem.
Z rukou starosty města pak převzali poháry a finanční odměny ředitelé škol – 
1.místo ZŠ Komenského, 2.místo ZŠ Husova a 3.místo ZŠ Školní. Ocenění, 
diplomy a malou pozornost obdrželi i vítězové dílčích soutěží. Další ročník 
soutěže „O pohár starosty města“ bude organizovat ZŠ ve Školní ulici.

    
 .

Střední školy
Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov 
      Ředitel školy, Ing. Valentin Cenov, a pedagogický sbor 22 učitelů vzdělával 
219 žáků v 8 třídách čtyř ročníků. Odborné zaměření školy je přizpůsobeno dle 
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potřeb regionu, zájmu žáků a možností školy v rámci pravomoci ředitele.  Voli-
telné předměty pak rozšiřují a prohlubují učivo povinného základu, jejichž 
vhodnou kombinací se realizuje odborné zaměření na konkrétní oblast  ekono-
miky.
Maturitní zkoušku konalo celkem 41 žáků, z nichž 3 neuspěli a 6 jich prospělo 
s vyznamenáním.
Škola je připojena a k internetu, přičemž zaměstnanci a žáci mají přístup 
zdarma. Učebny byly v průběhu školního roku využívány také pro školení za-
městnanců Městského úřadu v Chodově  a pro pokrytí požadavků výuky žáků 
ZŠ v Komenského ulici. Město Chodov pak náhradou za tyto služby poskytlo 
příspěvek na provoz internetu.
Nedílnou součástí  vzdělávacího programu je praxe, která je realizována formou 
odborné praxe v podniku, v rozsahu dvou pracovních týdnů.
Vedení školy připravilo pro žáky řadu besed, přednášek, exkurzí a kulturních 
akcí, žáci se zúčastnili mnoha soutěží a sportovních akcí, v nichž dosahovali do-
brých výsledků (krajské finále ve šplhu-1.místo dívky,4.chlapci, krajské kolo ve 
stolním tenisu – 1.místo chlapci, Městská literární soutěž – 1.místo Vachrlon, 
krajské kolo ve wordprocessingu-1.místo Jelínková , celostátní soutěž ve šplhu- 
dívky na 6.místě, krajský silový čtyřboj-2.místo dívky).
Žáci se zúčastnili v rámci výuky také lyžařského  a turistického kurzu a škol-
ních výletů.  Skupina 11 žáků navštívila v rámci družební spolupráce města 
Chodov s německým městem Oelsnitz/Erzgebirge toto město a jeho okolí. Zde 
byly dohodnuty s Gymnáziem v Oelsnitz/E. výměnné a další akce pro žáky a 
učitelský sbor.

Základní umělecká škola
 
 Pod vedením PhDr. Ilony Juhásové vstoupila škola k 1.9.2002 do právní 
subjektivity. 249 žáků v tanečním, hudebním, výtvarném a literárně drama-
tickém oboru a 100 žáků v přípravném studiu bylo vzděláváno dalšími 19 
učiteli. Ke studiu na  konzervatoři byla přijata jedna žákyně , na střední 
školu s výtvarným zaměřením jedna žákyně a na vysokou školu s hudebním 
zaměřením také jedna žákyně. Žáci školy se tradičně zapojovali do řady sou-
těží, v nichž také tradičně obsazovali přední místa.
V roce 2002 byl v ZUŠ Chodov řešen problém výskytu nadlimitních hodnot 
radonu v několika učebnách hudebního oboru. Po provedení kontrolního 
měření bylo na základě vypracovaného projektu ozdravných opatření roz-
hodnuto o realizaci stavebních úprav, které přispěly k výraznému snížení 
těchto hodnot. 
Škola se  veřejnosti představila na několika výstavách (Děti dětem – Cho-
dov, vestibul nové budovy Všeobecné zdravotní pojišťovny-Sokolov aj.) a 
vystoupeních (tři vánoční koncerty, výchovné koncerty , absolventi ZUŠ, 
Soutěž dětských recitátorů v Ostrově, Evropský svátek hudby v Chodově 
aj.).
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Ve 27. koncertní sezóně Kruhu přátel hudby se chodovští hudbymilovní po-
sluchači mohli potěšit při těchto vystoupeních:
21.2. J.Chaloupková (zpěv) a B.Wright (loutna) – 1 koncert také v dopoled-
ních hodinách pro školy- sál ZUŠ
7.3. Jan Pařík (klarinet) a Miron Šmidák (klavír) – sál ZUŠ
10.8. Q VOX (mužský kvartet) – kostel sv. Vavřince
19.9. Pražské dechové trio – evangelický kostel
17.10. Zdeněk Hnát (klavír) – sál ZUŠ
21.11. Jaroslav Svěcený (housle) a Vladislav Bláha (kytara) – evangelický 
kostel
 

Dům dětí a mládeže
 

Také DDM , nově pod názvem Dům dětí a mládeže Bludiště, Chodov, vstou-
pil od 1.9.2002 do právní subjektivity pod vedením pí Renáty Doležalové. 
Spolu s ní dva interní a 38 externích pedagogických pracovníků vedli čin-
nost 52 zájmových útvarů , z nichž 14 bylo určeno mládeži nad 15 let. V 
těchto zájmových útvarech rozličného zaměření bylo registrováno celkem 
859 členů ( 102 nad 15 let).
DDM uspořádal 115 akcí pro 6 338 návštěvníků, z nichž nejvýznamnější 
byly: Celoměstský maškarní karneval, krajské kolo  II.ročníku projektu Para-
graf 11/55 (zaměřený na zvyšování právního povědomí dětí a mládeže), ga-
rance soutěže škol O pohár starosty města, Celoměstské oslavy MDD, II.roč-
ník Běhu Terryho Foxe v Chodově , Mikulášská nadílka. Mimo tyto velké 
akce pořádal DDM řadu letních i zimních prázdninových akcí a soustředění 
jak pro své členy, tak i pro děti bez příslušnosti k některému ze zájmových 
útvarů.  

Kultura
V roce 2002 rozdělila rada města 198 000,-Kč na 17 kulturních grantů a 120 
000,-Kč na 14 sportovních grantů.Jedním z kulturních projektů byla vý-
tvarná soutěž pro amatérské výtvarníky všech věkových kategorií pod ná-
zvem Moje město, do které se zapojili především výtvarníci školního  a před-
školního věku a studenti. Zastoupeny byly i fotografické práce. Organizace 
soutěže se ujala Mgr. Jana Menschiková, členka kulturního výboru. Odborná 
porota vyhodnotila soutěžní práce , které byly oceněny při slavnostní verni-
sáži v Městské galerii. Po ukončení výstavy byly některé práce vystaveny 
v budově Městského úřadu v Chodově a výhledově poslouží jako podklady 
pro výrobu propagačních předmětů města.
Členem poroty ve výše uvedené soutěži byl i chodovský výtvarník Jiří Jun, 
který Chodov prezentuje i na zahraničních výstavách. Na podzim se zúčast-
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nil Středoevropského bienále kresby  a v říjnu uskutečnil i vlastní výstavu 
v Praze.
Město Chodov se již po třetí přihlásilo k oslavám Evropského svátku hudby, 
které se tentokrát , z důvodu rekonstrukce Staroměstské ulice, uskutečnily 
v prostorách před KASSem. Na přípravě programu i organizaci samotného 
koncertu se výrazně podílela ředitelka ZUŠ Chodov, PhDr. Ilona Juhásová. 
Na koncertu vystoupila skupina ze ZUŠ Chodov,  Zábavný a taneční orche-
str z kraslické ZUŠ a karlovarský folklórní soubor Dyleň. Na závěr hudeb-
ního odpoledne se představili i vítězové Chodovské karafy 2002.
V rámci Vavřinecké pouti uspořádalo Město Chodov společně se Svazem 
Němců- region Chebsko koncert „Hudba nezná hranic“,na kterém se setkali 
čeští a němečtí hudebníci a tanečníci, a jehož cílem bylo  odbourat historicky 
zakořeněné bariéry mezi příslušníky národů na obou stranách česko-
německé hranice.
V hotelu Nautilus byl začátkem roku založen Hoj klub, který se zaměřil 
především na jazz. V průběhu roku se zde představili kapely Jazzkvé, Jack 
Harerr Quintet, Panoptikum a další. 
 

Kulturní a společenské středisko

 Také v tomto roce byl KASS pořadatelem řady společenských akcí, plesů, 
koncertů, estrád, divadelních a filmových představení .  Řada akcí, pořáda-
ných KASSem, překračovala rámec města. Byly to např. Josefské trhy, Ča-
rodějnický jarmark, Setkání plastikových modelářů, Vavřinecká pouť, Vác-
lavské posvícení, Vánoční trhy, finále Krajské porty, Hudba nezná hranic, 
Krajská soutěž ZUŠ ve scénickém tanci, Struny v parku, Chodovský poplach 
a další. Na „prknech, která znamenají svět“ byla k vidění představení Začaro-
vaná princezna, Vodníčku, vrať se!, Pohádka o hrníčku , Dáda barevná pa-
ráda a další pořady pro děti a mládež. Jeviště bez líčidel představilo v Cho-
dově herce Jana Čenského, Květu Fialovou a Stellu Zázvorkovou. Na malé 
scéně se v průběhu roku 2002 promítalo 568 krát pro 9 200 diváků. V rámci 
programu Mládež  a kultura se uskutečnilo pro děti   mateřských škol, 
zvláštní školy , stacionáře, základních a středních škol z Chodova, Vintířova, 
Božičan, Lokte a Nového Sedla celkem 70 filmových a 20 divadelních před-
stavení, 12 koncertů a 3 komponované pořady, to vše pro celkem 19 112 ná-
vštěvníků.
V pořadech KASSu vystoupilo v tomto roce   49 hudebních skupin. Kromě 
chodovských skupin či skupin z blízkého okolí, které zde vystupují pravi-
delně , to byly také Blue Gate (Plzeň), České buchty (Praha), Lokomotiva a 
Petr Vondráček, Schovanky, The Beatles revival (Praha), Graascoctail 
(Plzeň), Bokomara (Brno) , František Nedvěd a skupina Druhé podání, New 
Golden Kids a německý Jugendblasorchestr. 
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Městská knihovna
 Významnou změnou v činnosti Městské knihovny Chodov bylo rozšíření 
prostor o Síň historie města a čítárny a vytvoření Infocentra. V Síni historie 
byla pracovníky Sokolovské uhelné, a.s. vybudována ukázka důlního díla , 
pracovníci Okresního muzea Sokolov se postarali o další expozice , které 
přibližují historii činností vyobrazených ve znaku města, a o doprovodné 
texty. Všechny tyto nové prostory začaly plnit svoji funkci po slavnostním 
otevření 7.listopadu. V Síni historie města  jsou pořádány exkurze s odbor-
ným výkladem o historii města pro žáky  chodovských škol všech typů.

Hlavní náplní činnosti Městské knihovny však nadále zůstala výpůjční kni-
hovnická činnost. Ta byla přerušena na období od června do konce října 
z důvodu přestavby a přístavby knihovny. V rámci výpůjční činnosti bylo 
vypůjčeno celkem 69 890 svazků.Ty si v průběhu roku vypůjčovalo 1180 
čtenářů, z nichž 498 bylo ve věku do 15 let. Do knihovního fondu přibylo 
1789 svazků a  53 audiovizuálních nosičů a 2812 svazků bylo vyřazeno. Ke 
konci roku tak měla knihovna k dispozici 51 914 knihovních jednotek . 
V roce 2002 uspořádaly pracovnice knihovny také 120 besed , 30 exkurzí a 
100 knihovnicko-bibliografické přípravy pro celkem 3 025 posluchačů. 
Knihovna svou činnost pravidelně prezentuje na vlastních webových strán-
kách. Pro svoji činnost byla vybavena  13 počítači ( server, 2 ON LINE kata-
logy pro knihovní systém Lanius pro čtenáře, 5  PC pro výpůjční protokol 
knihovního systému Lanius, 1 PC  pro zpracování a zálohování knihovního 
systému Lanius, 4 PC , které nejsou napojeny na knihovní systém Lanius  a 
využívají je  čtenáři pro přístup na Internet a  studium CD romů. )
3 televizemi, 1 videorekordérem, 2 playstationy, 1 kazetovým magnetofo-
nem, 2 CD přehrávači, 8 tiskárnami (z toho jedna barevná), 1 kopírkou Ca-
non na A 4 a A3, 1 faxem.
V roce 2002 knihovna zaměstnávala 8 pracovníků (ředitelka, 5 odborných 
knihovníků, účetní a uklízečka) a 3 pracovníky  Místních knihoven (dobro-
volní knihovníci).
 

Městská galerie
 
 Rok 2002 byl osmým rokem fungování Městské galerie Chodov . Její celo-
roční využití pro různé formy a typy výstav a stále bohatší návštěvnost po-
tvrzují její opodstatněnost v našem městě.
V průběhu roku se zde konaly tyto výstavy:
Leden- Výstava fotografií Stanislava Hořínka
Únor-    Filatelie - Klub českých filatelistů 03-45 Chodov 
Březen- Dnes my pro přírodu, zítra příroda pro nás – ČSOP Chodov
Duben- Výstava  prací absolventů výtvarného oboru - ZUŠ Chodov
Květen – „Moje město“- 1.ročník celoměstské výtvarné soutěže pro amatér-
ské výtvarníky
Červen – „Přehlídka tvorby“ – výstava obrazů Radka Skopce
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Září – „Dementia praecox“ – výstava obrazů Milana Paroboka
Září- Objektivem Stanislava Hořínka – výstava fotografií
Říjen- Předvánoční prodejní výstava
Listopad – „Fotografování pod vodou“
Listopad – Prodejní adventní výstava Šárky Bílkové
Prosinec – Devatero řemesel, desátá radost – výstava prací ZUŠ Ostrov 

Kulturní památky
 V souvislosti s celkovou rekonstrukcí Staroměstské ulice byl sejmut , restau-
rován a na nový podstavec opět umístěn Mariánský sloup. 
Na ostatních kulturních památkách nebyly v tomto roce prováděny žádné 
práce.

Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích
 Zprávy o Chodovu se v tisku i médiích objevovaly v souvislosti s probíhají-
cími spory s VOSS a s Marservisem (popsány  v kapitole Technická vybave-
nost města) a dále s rekonstrukcí Staroměstské ulice. Velké množství infor-
mací souviselo s pořádanými kulturními či sportovními akcemi, účastí města 
na výstavách apod.  Dobré jméno městu dělali chodováci, kteří jej zviditelňo-
vali  svým hobby nebo povoláním (výtvarník pan Jiří Jun, autor publikací o 
Divokém Západě pan Ladislav Nykl  a další).
Město Chodov vydalo v tomto roce informační brožuru Co s volným časem 
v Chodově?, v níž byly uvedeny informace o zájmových a sportovních orga-
nizacích ve městě.
Pravidelně (1x měsíčně) vycházel Zpravodaj města Chodova, jehož vzhled 
byl od ledna vylepšen barevnou titulní stranou.

Sport, tělovýchova
 2.ročník  Karlovarské Veterán rallye projížděl Chodovem 3.srpna 2002. 
V Okružní ulici bylo stanoviště, na kterém účastníci museli splnit některé 
úkoly. Diváci tak měli možnost si zde zastavující historické automobily pro-
hlédnout a obdivovat jejich krásu .

 
TJ

 
ŠAK Chodov ŠAK Chodov ŠAK Chodov ŠAK Chodov 

 
Již tradičně byl klub organizátorem Chodovské tretry (11.ročník), Běhu 
Smolnickým kopcem (také 11.ročník) , již 17.ročníku Vánoční laťky a 3.roč-
níku Chodovských vícebojů. Atleti tohoto chodovského klubu dosáhli něko-
lika významných úspěchů – junior Miroslav Pohůnek se stal mistrem ČR ve 
vrhu koulí a stal se reprezentantem ČR spolku s Alenou Pejškovou. Dobré 
jméno klubu dělal i jeho odchovanec, Jan Dočkal, který nyní v dresu Dukly 
Praha , získal titul juniorského  mistra ČR ve skoku o tyči .
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Družstvo mužů postoupilo do II. atletické ligy a družstvo starších žáků se 
probojovalo do finále MČR družstev. Se svým počtem 178 řádných členů, 
z nichž převážnou část tvoří děti a mládež do 15-ti let, stále patří k největším 
sportovním organizacím ve městě.
 

TJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak Chodov
  Oddíl beachvolejbalu byl v tomto roce pořadatelem Letního poháru žen  a 
Českého poháru juniorek, které se uskutečnily díky obětavosti pana Jiřího 
Turečka .   
V areálu TJ Spartak byl se začátkem letních prázdnin otevřen nově vybudo-
vaný skatepark. Stavbu , na které se fyzicky podíleli i sami „prkýnkáři“, fi-
nancovalo město . Nový areál nahradí ten, který byl před několika lety vybu-
dován ve Smetanově ulici a posléze na základě stížností obyvatel přilehlých 
ulic zrušen. V prostoru TJ Spartak bude postupně dobudováno i další zázemí 
skateparku.

 Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov 
Rok 2002 byl pro oddíl Kickboxu velice úspěšný nejen sportovními vý-
kony,ale i významnými oceněními na poli veřejném.Trenér Miloš Černý byl 
po třetí za sebou vyhlášen Nejlepším sportovcem Sokolovska (jako jediný v 
historii ankety zvítězil třikrát po sobě).Úspěch  oddílu potvrdila 2.místem 
Vendula Vokalová a 4.místem Klára Lochová mezi deseti nejlepšími spor-
tovci Sokolovska do 18-ti let. Na 1.vyhlášení nejlepších sportovců  Karlovar-
ského kraje byl opět vyhlášen Miloš Černý a v mládežnické kategorii Ve-
ndula Vokalová.Ta vybojovala v roce 2002 řadu vítězství – Mistryně ČR 
v lightkontaktu a semikontaktu-60kg, vítězka Evropského poháru semikon-
takt-60kg (Švýcarsko), vicemistryně světa v lightkontaktu -65kg (Itálie). 
Úspěšná byla i Klára Lochová , která získala titul Mistryně  ČR v lightkon-
taktu a v semikontaktu-55kg,zvítězila na Evropském poháru v lightkontaktu 
a byla 2. v semikontaktu-55kg (Švýcarsko) a stala se Mistryní  Evropy v 
lightkontaktu-55kg (SRN).Jejich oddílová kolegyně, Lucie Sedláková, obsa-
dila 3.místo na MČR v semikontaktu i v ligtkontaktu-55kg, byla 2.na Evrop-
ském poháru v semikontaktu-55kg (ČR) a 3.na MS v lightkontaktu -50kg 
(Itálie). 

 TJ Batesta  Chodov TJ Batesta  Chodov TJ Batesta  Chodov TJ Batesta  Chodov
Za dobrý zvuk  této TJ se již několik let zasluhuje stolní tenista František 
Plaček, který také v tomto roce perlil . Na základě jeho úspěchů byl přizván 
jako nejmladší člen reprezentační výpravy ČR pro účast na evropském tur-
naji juniorů a kadetů ve slovinské Ljublani. Tam se Plaček probojoval mezi 
evropskou elitu.

Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov 
  Členská základna Karate Klubu Gorenje se rozrostla na 40 dětí v přípravce 
a 20 aktivních závodníků.   V řadě soutěží členové klubu   v průběhu roku 
zabodovali (Pohár starosty Mostu, Pohár Nadějí Č.Lípa a mezinárodní turnaj 
CZECH OPEN  Mladá Boleslav).
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 Díky sponzorům se podařilo uspořádat pár turnajů i v Chodově (turnaj 
k mezinárodnímu dni dětí a již 4.ročník   Gorenje Cupu mládeže  ).
Chodovské soutěže mají vysokou úroveň jak organizační, tak jsou zajímavé i 
cenami, které si z nich borci odvážejí (zase jen díky příspěvkům sponzorů a 
města). V době letních prázdnin členové klubu již pravidelně vyjíždějí 
s ukázkami karate na dětské tábory.  Na podzim se podařilo vybojovat me-
daili na Světovém poháru mládeže v Plzni a  na mezinárodním turnaji 
EUROPEN OPEN CHEB přispěl k vítězství barev klubu i trenér Petr Kund-
rát , když si zasoutěžil v kategorii veteránů , a celkově z tohoto turnaje zá-
vodníci přivezli 11 pohárů..Velkým úspěchem klubu bylo získání jedné zlaté 
a jedné bronzové medaile na MČR .
 
 

Sportovní zařízení, sportoviště
 Začátkem července bylo ve Smetanově ulici zprovozněno nové víceúčelové 
hřiště za zhruba 3 mil. Kč. Téměř třetinu těchto nákladů Město získalo jako 
dotaci z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy ČR.  Na tomto hřišti 
s umělou trávou si lze zahrát volejbal, basketbal, tenis i malou kopanou. Ne-
chybí zde ani atletická dráha na krátký běh a doskočiště. Hřiště bylo oplo-
ceno a bude mít své správce, kteří budou na provoz tohoto veřejnosti volně 
přístupného areálu dohlížet.
Na sídlištích byly v průběhu roku nainstalovány další prolézačkové sestavy 
pro děti v hodnotě cca 1 mil. Kč (zejména v ul. U Koupaliště a Revoluční )a 
prováděny opravy dříve zabudovaných. 
U přírodního koupaliště Bílá voda na Smolnickém kopci byla městem vybu-
dována písčitá pláž, umožňující lepší přístup do vody i slunění. Tím byla za-
končena první část záměru, kterým by se toto místo mělo v budoucnosti pře-
měnit v příměstskou rekreační zónu. 

Nejlepší sportovci města Chodova  

Na slavnostním vyhlášení Sportovců roku 2002 převzali dne 27.2.2003 z ru-
kou starosty města, Ing. Josefa Hory, a vzácných hostů, sportovních legend - 
atletky Dany Zátopkové a stolního tenisty Jindřicha Panského,  ocenění tito 
sportovci:

Kategorie - jednotlivci-mládež:Kategorie - jednotlivci-mládež:Kategorie - jednotlivci-mládež:Kategorie - jednotlivci-mládež:

PLAČEK František stolní tenis, člen  TJ Batesta Chodov 
POHŮNEK Miroslav atletika, člen Školního atletického klubu Chodov  
DOČKAL Jan atletika, člen Školního atletického klubu Chodov
Pejšková Alena atletika, členka Školního atletického klubu Chodov
Boguský Miroslav karate, člen Karate klubu Gorenje Chodov
Bursík Tomáš karate, člen Karate klubu Gorenje Chodov
Vokalová Vendula kickbox, členka Kickbox klubu Chodov 
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SEDLÁKOVÁ Lucie kickbox, členka Kickbox klubu Chodov 
SEDLÁKOVÁ Dagmar plavání, členka   TJ Baník Sokolov
VALTA Martin plavání, člen   TJ Baník Sokolov
FERKO Jakub kopaná, člen TJ Spartak Chodov (hostuje v TJ Ba-

ník Sokolov )
Kategorie – jednotlivci – dospělí:Kategorie – jednotlivci – dospělí:Kategorie – jednotlivci – dospělí:Kategorie – jednotlivci – dospělí:
 

KRÁSNÁ Iveta odbíjená, členka TJ Spartak Chodov 
KOVÁŘÍKOVÁ Pavla atletika , členka Školního atletického klubu 

Chodov
SOCHOROVÁ Martina kickbox, členka Kickbox klubu Chodov 

Kategorie – kolektivy – mládež:Kategorie – kolektivy – mládež:Kategorie – kolektivy – mládež:Kategorie – kolektivy – mládež:
Družstvo starších žáků oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov 
Družstvo starších žáků Školního atletického klubu Chodov  
Družstvo starších žáků Sboru dobrovolných hasičů Chodov
 

Kategorie – kolektivy – dospělí:Kategorie – kolektivy – dospělí:Kategorie – kolektivy – dospělí:Kategorie – kolektivy – dospělí:
 Družstvo odbíjené žen TJ Spartak Chodov

Kategorie – trenéři:Kategorie – trenéři:Kategorie – trenéři:Kategorie – trenéři:

ŠIMRAL  Stanislav trenér starších žáků SDH Chodov
PAVELKA David trenér družstva mužů ŠAK Chodov
HRONEK Ludoslav trenér mládeže i dospělých Karate klubu Gorenje Cho-

dov
ČERNÝ Miloš trenér mládeže Kickbox kubu Chodov 

Někteří ze sportovců města získali ocenění také na okresní ( Vendula Voka-
lová ) a krajské úrovni (Vendula Vokalová, Miloš Černý a Jan Dočkal).

Veřejná administrativa
 
Úřad práce v Chodově evidoval k 31.12.2002 celkem 1020 uchazečů o za-
městnání , z toho 474 žen.  Čtvrtinu tohoto počtu tvořili uchazeči ve věku  ve 
věku 18-24 let (256, z toho žen 92) , zatímco uchazečů starších 50 let 
bylo158 ( z toho žen 78). Uchazečů mladších 17 let bylo 35 ( z toho 21 žen).
Více než polovinu celkového počtu uchazečů tvořili lidé bez  vzdělání, s ne-
úplným  základním vzděláním, se základním vzděláním a praktickou školou 
( 592, z toho žen 263) . Uchazečů s maturitou bylo 127 (žen 75), z nichž 74 
bylo absolventů středních škol (žen 32).
V počtu bank, pojišťoven a dalších úřadů ve městě nedošlo v tomto roce 
k žádné změně.
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Hospodářský život
Průmysl

Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov 
  Přestože se na začátku roku závodu výrazně dařilo, protože pracoval na 
několika velkých zakázkách pro ruského zákazníka, byl rok 2002 provázen 
značnými odbytovými starostmi.
Karlovarský porcelán jako celek ukončil výrobní akci Prestiž pro Itálii, která 
naplňovala v uplynulých dvou letech výrobní kapacity všech závodů a čá-
stečně i chodovského závodu. Srpnové povodně se výrazně odrazily v poza-
stavených dodávkách do jednotlivých skladů a prodejen. Velký dopad na vý-
robu měla i hospodářská krize v USA i Evropě. To vše mělo za následek 
útlum prodeje od léta až do koce roku. Závod musel přistoupit k důslednému 
šetření ve všem oblastech hospodaření. Jen díky jim se podařilo závodu 
ukončit rok se ziskem, který sice nedosáhl plánované výše, ale i tak byl 
vzhledem k okolnostem úspěchem.

Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.
 Rok 2002 je vedením společnosti , v němž nedošlo k žádné změně, hodno-
cen pozitivně. I přes složitost ekonomického prostředí se společnosti pod-
ařilo vykázat zisk a udržet zaměstnanost pracovníků. Za zmínku stojí zkon-
struování a příprava výroby vytlačovacího stroje VS 120 pro zpracování vy-
tříděného komunálního termoplastického odpadu, čímž  společnost přispěje 
ke zlepšování životního prostředí. V tomto roce byla také zpracována kon-
strukční a výrobní dokumentace vyfukovacího automatu v ekonomické ve-
rzi, který je určen převážně na  vývoz. Na export je určena také převážná 
část ostatní produkce, především do států západní Evropy.
Intenzivním jednáním se zahraničními odběrateli se podařilo zajistit naplnění 
výrobních kapacit pro příští dva roky. 
Společnost nezapomíná na své bývalé zaměstnance, důchodce, pro které kaž-
doročně pořádá setkání.

    
Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.

   Firma Lincoln CZ, s.r.o.  přijala další nové zaměstnance a  do výrobního 
sortimentu úspěšně zahrnula nově vyvinuté produkty centrálního ma-
zání.Dalším velmi důležitým bodem bylo dokončení všech projektových a 
administrativních činností spojených  s přípravou nově budované výrobní 
haly. A již na podzim roku 2002 začal dodavatel se samotnou stavbou nové 
haly, po jejímž dokončení se výrobní prostory firmy  zdvojnásobí.

 

 Sokolovská uhelná a.s. Sokolovská uhelná a.s. Sokolovská uhelná a.s. Sokolovská uhelná a.s.
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Pod vedením generálního ředitele, Ing. Františka Štěpánka, se podařilo pře-
konat některé události, které úspěšnému hospodaření společnosti stály v ce-
stě. Z nich nejzávažnější bylo ukončení dodávek energetického uhlí pro elek-
trárnu Arzberg v SRN.  Tato překážka, ani další, nezabránily dosažení dru-
hého nejlepšího výsledku hospodaření za devět let existence firmy. Katastro-
fickými povodněmi  tohoto roku byl sice  dočasně postižen odbyt uhlí, ale 
v souvislosti s nimi nedošlo k žádným mimořádným událostem a škodám na 
majetku firmy. Záchranáři firmy se však se svojí technikou podíleli na od-
straňování následků povodní v řadě míst. 
V tomto roce byl dokončen cyklus prvních generálních oprav na blocích pa-
roplynové elektrárny a byla završena miliardová investice na odsíření komí-
nových plynů teplárny.
Pokračovaly také práce na restrukturalizaci společnosti, které vyústily v zalo-
žení divize Služby. Jejím účelem je posupná koncentrace vybraných činností 
tak, aby došlo k jejich zhospodárnění  a zvýšení produktivity práce jako jed-
noho z nutných předpokladů budoucí konkurenceschopnosti společnosti. 

LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. 
 

V roce 2002 společnost oslavila 10.výročí svého založení a  představuje se 
jako konsolidovaná firma s moderní výrobní technologií a progresivní ob-
chodní politikou, která získala významné místo v rámci České republiky i 
celé Evropy. V tomto roce byla provedena rekonstrukce třídírny, čímž je do-
sahováno zvýšení kvality třídění Liaporu. V Českých Budějovicích byl po-
staven první most v ČR z lehkého betonu z prefabrikátů této firmy. Ve spolu-
práci s německými partnery byla vyvinuta tvárnice nové generace s vyso-
kými hodnotami tepelně izolačních parametrů. Ve druhém pololetí roku 
2002 byla založena dceřiná společnost KAGO, která se bude zabývat ob-
chodní činností v oblasti krbových technologií.
 
 

Služby, tržiště
Chodovští podnikatelé  začali ve snaze docílit zlepšení podmínek pro podni-
kání a snížení   nazaměstnanosti v regionu spolupracovat s chodovskou rad-
nicí.  V září pak založili klub podnikatelů pod názvem Klub 2002, jehož 
předsedou se stal pan Václav Rumlena. Klub si klade za cíl také pomáhat za-
čínajícím podnikatelům a živnostníkům při jejich vstupu do podnikání. Ve-
dení města tuto novou iniciativu uvítalo . Stejně jako v minulých letech se 
starosta několikrát do roka sešel s místními podnikateli na přátelském pose-
zení a seznámil je se záměry města.
 V  roce  2002  bylo na poplatcích od prodejců na Městském tržišti v Cho-
dově vybráno celkem 236.634,-- Kč, což je o 84.716,-- Kč méně než je 
v roce 2001. 
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     V příloze OZV města Chodova č. 15/2000 – Tržní řád schválila RM tržní 
místa, kde je realizován prodej např. stáčeného vína, grilovaných kuřat, cu-
krové vaty, balených rybích specialit apod. Za tento prodej bylo v roce 2002 
na poplatcích z místa vybráno celkem 67.350,-- Kč, tedy o 355,- Kč méně 
než v roce 2001.

Maloobchodní síť ani rozsah služeb ve městě nedoznaly větších změn.  

  

Spoje
 

Český Telecom, a.s.Český Telecom, a.s.Český Telecom, a.s.Český Telecom, a.s.
 Jak jsem se již zmínila v úvodu zápisu, v září proběhlo celostátní přečíslo-
vání 4 milionů pevných telefonních stanic a 8 milionů mobilních telefonů. 
Předčíslí sokolovského okresu 0168 bylo nahrazeno předčíslím 352. V Cho-
dově byla zřízena další veřejná telefonní budky v prostoru před poliklinikou 
. O počtu nových a zrušených soukromých telefonních stanic nebyly podány 
informace.

Česká poštaČeská poštaČeská poštaČeská pošta
 Na chodovské pobočce České pošty nedošlo v tomto roce k žádným 
změnám. OD září však došlo k celostátnímu zdražení poštovného, které nyní,  
na obyčejný dopis do 20g, činí 6,40Kč (zdražení o 1,-Kč).

Doprava
 Údržbu místních komunikací zajišťovaly Chodovské technicko-ekologické 
služby s.r.o.  Na opravu chodníků a místních komunikací bylo vynaloženo 
7,9 mil. Kč. V roce 2002 byl v Chotes za účelem zlepšení zimní údržby a pro 
stavební práce zakoupen smykem řízený mininakladač CASE za 700 tis.Kč.
Také v tomto roce pokračovalo budování parkovišť (celkem za 6,6 mil. Kč), 
čímž bylo vytvořeno 11 parkovacích míst u polikliniky,                                                      
15 míst v Tyršově ulici, 18 míst v ul. Husova  u č.p. 988   a dalších 45 míst  
rozšířením u panelovky v Husově ulici.
 Nové vlakové jízdní řády začaly platit 15.prosince. Ceny jízdného se, ze-
jména na kratších tratích, snížily o 11 procent a byly zavedeny spoje pravi-
delné osobní dopravy na trase Karlovy Vary-Sokolov- Cheb. Tak se lze nyní 
každou hodinu dopravit vlakem do K.Varů či do Sokolova. J9zdenka do So-
kolova byla u ČD za 22,-Kč, autobusem za 20,-Kč. Do Karlových Varů pak 
jsme v autobusech společnosti Ligneta , která již téměř plně pokrývá regio-
nální autobusovou dopravu, zaplatili 16,-Kč.
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Společenská kronika
 Při příležitosti 57. výročí ukončení 2. světové války byli na oslavy oficiálně 
pozváni  zástupci  Svazu bojovníků za svobodu,  Okresního vojenského 
sdružení rehabilitovaných, Územní vojenské správy, Konfederace politic-
kých vězňů , Policie ČR,  zástupci všech volebních stran ve městě a členové 
Zastupitelstva města Chodova, zástupci Chodovských společenských organi-
zací a občané Chodova.
Slavnostní přivítání se uskutečnilo v kanceláři starosty města dne 7. 5. 2002 
a po té za účasti Posádkové hudby Karlovy Vary proběhlo zahájení pietního 
aktu u Památníku obětem válek v Městském parku, následovalo položení 
květin u pamětní desky na budově 1. stupně 1. ZŠ, připomínající vstup ame-
rických vojsk do Chodova dne 7.5.1945, vzpomínkový akt u hrobu váleč-
ných zajatců na městském hřbitově a položení květin u památníku věnova-
ném místními občany květnovým událostem r. 1945 v městské části  Stará 
Chodovská.
 
 Rodáci města Chodova, žijící v Německu,  byli pozváni na přátelské pose-
zení s vedením města, které se konalo v termínu Vavřinecké pouti  dne 10. 
srpna 2002 ve 12,30 hodin v zasedací místnosti  městského úřadu. Všem ho-
stům byly předány upomínkové předměty a propagační materiály města Cho-
dova. Poté následoval koncert Hudba nezná hranic ve společenském sálu 
Kulturního a společenského střediska v Chodově. 

Dne 28.8.2002   proběhlo v zasedací místnosti městského úřadu slavnostní 
přátelské posezení s účastníky záchranných prací při  povodních a vedením 
města. Všem pozvaným byl předán děkovný dopis starosty města.

 

U příležitosti státního svátku „Den vzniku samostatného československého 
státu“ proběhl pietní akt dne 28. 10. 2002 u „Památníku obětem válek“ 
v Městském parku Chodov. Pozváni byli zástupci politických stran, členové 
ZM,  Svazu bojovníků za svobodu,  Okresního vojenského sdružení rehabili-
tovaných, Konfederace politických vězňů, Územní vojenské správy, Policie 
ČR a další zástupci společenských organizací ve městě.  Zástupci jednotli-
vých složek byli pozváni k přátelskému posezení do kanceláře starosty 
města.
 
U příležitosti Dne veteránů válek byli pozváni dne 7.11.2002 k účasti na 
pietním aktu u památníku Obětem válek v Městském parku v Chodově zá-
stupci Svazu bojovníků za svobodu a zástupci Policie ČR a Městské policie 
Chodov. Po skončení pietního aktu proběhlo setkání v kanceláři starosty 
města s vedením města.
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V průběhu roku 2002 navštívili  město Chodov na pozvání starosty města zá-
stupci  radnice města Oelsnitz-Erzgebirge. Starosta města, místostarosta a ta-
jemník úřadu přijali zástupce v kanceláři starosty a jednali o společném pa-
rtnerství mezi českými a německými městy.

Slavnostní předání rekonstruované pěší zóny se uskutečnilo dne 7. listopadu 
2002 od 15,00 hodin. K dobré náladě hrála Posádková hudba Karlovy Vary a 
byli pozváni  zástupci dodavatelů, starostové okolních města a obcí, hejtman 
Karlovarského kraje, přednostové okresních úřadů, senátoři,  pracovníci Mi-
nisterstva pro místní rozvoj, architekti,  zástupci německých partnerů a vši-
chni občané města Chodova.
Hosté byli po skončení oficiálního programu pozváni na malé občerstvení do 
zasedací místnosti městského úřadu. Na občerstvení se podíleli i sponzoři 
z řad chodovských podnikatelů, jako např. pan Luboš Orlich, pan Miloš Petr-
želka, pan Zdeněk Pokorný aj.
Starosta Ing. Josef Hora a místostarosta p. Josef Kertész přispěli k občer-
stvení  účastníků zakoupením  dvou sudů piva.  

  

Závěr
 
 Skončil rok s magickým letopočtem , který byl bohatý na události chodov-
ské, domácí i světové. Chodovu se v něm povedlo udělat pořádný kus práce , 
splnit řadu úkolů, které si město vytyčilo. Povzbudivé je, že   na řešení pro-
blémů mají zájem se více podílet také jeho občané. Lze si jen přát, aby staro-
nové vedení města vytrvalo v realizaci svých záměrů, o kterých bude se 
svými voliči často diskutovat, a aby se občané města stále aktivněji na tvorbě 
budoucnosti našeho města podíleli.

Tento zápis schválila Rada města Chodova usnesením č.  280/2003 ze dne 
10.6.2003.
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